
 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان :  

آثار صنایع  دستی اصفهان شناسنامه  ندارد

6

صادارات یک میلیون و ١۶٠ هزار تخم »چشم زده« 
ماهی قزل آلا از استان اصفهان

شمارش معکوس برای بهره برداری از پردیس بزرگ 
سینمایی اصفهان

 احیای مادی های اصفهان برای کنترل فرونشست ضروری است 
 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان تأکید کرد: 
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سال چهاردهم
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مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان 
با بیان اینکه هیچیک از آثار صنایع  دستی اســتان تاکنون شناسنامه دار 
نشــده  اند، اظهار کرد: به عنوان متولی این حوزه، باید برای شناسنامه دار 
کردن این آثار اقدام کنیم. شناسنامه دار کردن آثار صنایع  دستی نه  تنها به 
حفظ میراث فرهنگی کشور کمک می کند، بلکه از نظر اقتصادی نیز موجب 

رونق بازار هنر و حمایت از هنرمندان خواهد شد. 

مدیرکل مدیریت بحــران اســتانداری اصفهان گفت: روز شــنبه، بــا اعمال 
محدودیت های فعالیت اداری و آموزشــی، ۶۰ مگاوات برق و ۲.۵ میلیون متر 

مکعب گاز صرفه جویی شد.

منصور شیشه فروش در گفتگو با »مهر«، از ادامه بازرسی های مشترک تیم های 
فنی شرکت های گاز و توزیع برق از وضعیت مصرف انرژی در ادارات و صنوف خبر 
داد. وی افزود: از ابتدای پاییز تا کنون، برق موقت ۳۵۰ مشترک اداری که الزامات 
مدیریت مصرف را رعایت نکرده بودند و همچنین گاز ۴۰ ساختمان اداری که به 

دستورالعمل های مدیریت مصرف توجه نکرده اند، قطع شده است.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان همچنین به اقدامات انجام شده 
برای پایداری گاز خانگی اشاره کرد و گفت: شرکت گاز استان مطابق با مصوبات 
ملی، گاز ۱۰۵ استخر شــنا، ۶۴۲۰ باغ ویلا، ۲۸۰ سیستم گرمایشی در فضاهای 
باز و ۲۰۰ واحد تولید آجر را قطع کرده است. شیشه فروش با اشاره به پیش بینی 
کاهش محسوس دما و استقرار ســامانه های سرد جوی، از تمامی مشترکین 
خواســت تا دمای ۱۸ درجه را در فضاهای ساختمان رعایت کرده و به کاهش ۲ 
درجه ای دما و مصرف برق ادامه دهند. وی همچنین به پیش بینی بارش های 
پراکنده و ضعیف باران و برف در مناطق غرب و نیمه شــمالی استان اشاره کرد 

و گفت: با وجود شرایط ابرناکی، بارش های مؤثری پیش بینی نشده است.

مدیر منطقه یک شــهرداری اصفهان با اشــاره به ادامه بزرگ ترین اعتکاف 
کشوری در مسجد سید و موفقیت های ســال گذشته گفت: مراسم اعتکاف 
سال جاری در مساجد این منطقه با برنامه ریزی گسترده ای برای گروه های 
مختلف ســنی با هدف تقویت معنویت در میان افراد جامعه برگزار می شود. 
علی رضی زاده در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: مساجد منطقه یک شهرداری 
اصفهان در ایام اعتکاف سال جاری، میزبان برنامه های معنوی متنوعی برای 
نوجوانان، خانواده ها و کودکان هستند که تجربه ای کم نظیر را رقم خواهد زد. 
وی افزود: مراسم اعتکاف سال جاری در مساجد این منطقه با برنامه ریزی 
گسترده ای برای گروه های مختلف سنی برگزار می شود و این برنامه ها که با 
هدف تقویت معنویت در میان افراد جامعه طراحی شده، فرصتی ویژه برای 

حضور نوجوانان، خانواده ها و کودکان در این آیین مذهبی فراهم کرده است.
مدیر منطقه یک شــهرداری اصفهان با اشــاره به ادامه بزرگ ترین اعتکاف 
کشوری در مسجد سید و موفقیت های سال گذشته تأکید کرد: سال گذشته، 
اعتکاف ویژه نوجوانان و جوانان پســر در مسجد ســید به عنوان بزرگ ترین 
اعتکاف کشوری شناخته شد و این برنامه ســال جاری نیز با همان شکوه و 
گستردگی دنبال می شود و بار دیگر مسجد سید میزبان نوجوانان و جوانان 

پسر خواهد بود.
رضی زاده با اشــاره به برنامه ریزی برای گروه های مختلف سنی گفت: برای 
دختران تازه به تکلیف رسیده و دانش آموزان دبســتانی، برنامه اعتکاف در 
مسجد الرحمن برگزار خواهد شد، همچنین پسران دهه هشتادی و افرادی 

که به تازگی به ســن تکلیف رســیده اند، می توانند در مراسم اعتکاف مسجد 
رحیم خان شــرکت کنند. وی با اشــاره به اعتکاف مادر و کودک در مســجد 
میرزاباقر ادامــه داد: اعتکاف »مادر و کودک« در مســجد میرزاباقر واقع در 
خیابان مسجد ســید برگزار می شــود؛ این برنامه مختص مادرانی است که 
فرزندان زیر شش ســال دارند و فضایی مناسب برای حضور کودکان در نظر 
گرفته شده است تا مادران بتوانند در این مراسم شرکت کنند و هم زمان مراقب 

فرزندان خود باشند.
مدیر منطقه یک شهرداری اصفهان با اشــاره به برگزاری اعتکاف ویژه آقایان 
در مسجد ســید و مســجد رحیم خان خاطرنشــان کرد: این مساجد آماده 
میزبانی از آقایان علاقه مند به شــرکت در این آیین مذهبی است و امکانات 
لازم برای برگزاری مطلوب این مراســم فراهم شده اســت. رضی زاده درباره 
نقش شهرداری منطقه یک در برگزاری این مراســم گفت: شهرداری با ارائه 
حمایت های ســخت افزاری و کمک به تأمین امکانات موردنیاز، در برگزاری 
هرچه بهتر این مراسم معنوی مشــارکت دارد و هدف ما این است که فضای 
مساجد به بهترین شکل ممکن برای این رویداد مهم آماده شود. وی افزود: 
این برنامه ها با هدف گسترش معنویت و تقویت پیوندهای اجتماعی میان 
گروه های مختلف جامعه طراحی شــده اســت و انتظار می رود که استقبال 
گسترده ای از آن ها صورت گیرد. مدیر منطقه یک شهرداری اصفهان تأکید کرد: 
مساجد منطقه یک اصفهان سال جاری نیز همچون سال های گذشته به عنوان 

کانونی برای اعتکاف، فرصتی ویژه برای عموم شهروندان فراهم خواهد کرد.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری خبرداد

صرفه جویی ۶۰ مگاوات برق و ۲.۵ میلیون متر مکعب گاز در اصفهان

مدیر منطقه یک شهرداری اصفهان خبر داد

برگزاری بزرگ ترین اعتکاف کشوری در مسجد سید
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مناقصه عمومی یك مرحله ای
 فراخوان آگهی مناقصه عملیات تكمیل سالن ورزشی شهید چمران

واقع در منطقه چهار شهرداری نجف آباد

عباس مرادی- شهردار نجف آباد

نوبت اول

م الف: ۱۸64۲۲۹

شــهرداری نجف آباد در نظر دارد فراخوان آگهی مناقصه عملیات تكمیل سالن 

ورزشی شهید چمران واقع در منطقه چهار شهرداری نجف آباد به شماره سیستمی 

۲۰۰۳۰9۰۲۸۶۰۰۰۰۵۸ را از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت برگزار نماید.
كلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان تا بازگشایی 

پاكت ها از طریق درگاه ســامانه تداركات الكترونیكی دولت )ســتاد( به آدرس 

www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شركت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت 

نام و دریافت گواهی امضای الكترونیكی )به صورت برخط( برای كلیه صاحبان 

امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
 - تاریخ انتشــار فراخوان: نوبت اول چاپ روز دوشــنبه مــورخ ۲۴/ ۱۰/ ۱۴۰۳و 

نوبت دوم چاپ روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۰۳

- مهلت دریافت اسناد فراخوان: تا ساعت ۱9 روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۰۶

- مهلت ارسال پیشنهادات: تا ساعت ۱9 روز پنجشنبه مورخ ۱۱/۱۸ /۱۴۰۳
- زمان بازگشایی پاكت ها: ساعت ۱۵ روز شنبه مورخ ۲۰/ ۱۱/ ۱۴۰۳

نوع و مبلغ تضمین شــركت در فرایند ارجاع كار: شــركت كننــدگان باید مبلغ 
۶/۷۰۵/۰۰۰/۰۰۰ ریــال را به صورت وجـــه نقـــد به حســاب ســپرده شــماره 
۱۰/9۱۰7۴7۰/۲ یا شماره شــبا IR۰۵۰7۰۰۰۰۱۰۰۰۲۲9۱۰7۴7۰۰۰۲ شهرداری نزد 

بانك رسالت واریز و یا معادل آن ضمانتنامه معتبر بانكی با اعتبار حداقل ۳ ماهه 

از زمان آگهی مناقصه بعنوان ضمانت شركت در مناقصه تهیه و بارگذاری نمایند 

و ســپس اصل ضمانتنامه و یا تاییدیه وصول مبلغ ســپرده را قبل از بازگشایی 

پیشنهادات به واحد امورقراردادهای شهرداری مركزی نجف آباد ارسال نمایند.

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه : نجف آباد خیابان امام خمینی)ره(، شهرداری 
مركزی كدپستی ۱۴۶۶۱-۸۵۱۴۶ تلفن ۰۳۱-۴۲۶۴۰۰۴۱-۳

مشــخصات شــهرداری : شناســه ملــی : ۱۴۰۰۰۲۷۷۳۷۸ كــد اقتصادی : 
۴۱۱۴۴۳۷۱۷۳۱۶ شماره ثبت : ۰9۰۰۵۴۴

خبرخبر در  در زاینده رودزاینده رود
 جاریست ... جاریست ...

علی جان، امشب در خجسته شب میلادتْ در خانه ای که تار و پودش 
را با عشــق تو پرداخته ایم، شــوق آمدنت را به انتظار می نشینیم تا 

آسمان دلمان را با بهار وجودت همراه سازی.
میلاد امــام علی)ع(، آغازگر  اشــاعه عدالت و مردانگــی و مُعرِّف 

والاترین الگوی شهامت و دیانت، بر عاشقانش مبارک باد.

 سیاوش یزدانی مدعی شد؛ 
آینده طلایی پوشان، آینده طلایی پوشان، 
درخشان خواهد بوددرخشان خواهد بود

رنا
 ای

س:
عک

مدافع ســپاهان مــی گوید با 
توجه به اینکه تیم بســیار جوان 
و یکدست شــده، این بازیکنان 
آینده باشگاه هستند و نگاه من 

نسبت به آینده سپاهان...



دوشنبه ۲۴ دی ۱۴۰۳ / ۱۲ رجب  ۱۴۴۶ / ۱۳ ژانویه  ۲۰۲۵ / شماره ۴۲۷۶

برای نخستین بار در کشور محقق شد؛

نمایش نقشه ساختمان در مقیاس واقعی در آران و بیدگل
جوان آران و بیدگلی برای نخستین بار در کشور موفق به نمایش نقشه ساختمان در مقیاس ۱:۱ در 
سالن شد. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، رئیس سازمان نظام مهندسی آران و بیدگل با اشاره 
به اینکه اجرای این طرح تنها در چند کشور محدود اجرا می شــود، گفت: علیرضا پولادسنج، عضو 
سازمان نظام مهندسی آران و بیدگل این طرح را با نصف قیمت خارجی برای نخستین بار در داخل 
کشور انجام داده است. ابوالفضل ســمیعی نیا افزود: بررسی ابعاد واقعی فضا، قدم زدن در نقشه 
ساختمان، چیدمان فضا پیش از ســاخت، صرفه جویی در هزینه و شناخت کامل از طرح نقشه از 

جمله مزایای این طرح است.

دستگیری کلاهبردار مأمور نما در آران و بیدگل
فردی که با معرفی خود به عنوان مأمور پلیس، بیش از یک میلیارد ریال از شهروندان کلاهبرداری 
کرده بود، دستگیر شد. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، فرمانده انتظامی شهرستان آران و بیدگل 
گفت: این فرد با معرفی خود به عنوان مأمور پلیس و ســایر دســتگاه های دولتی و ارتباط با افراد 
بانفوذ ادارات دولتی، بیش از یک میلیارد ریال از شهروندان کلاهبرداری کرده بود. سرهنگ غلامرضا 
هاشمی زاده افزود: با مراجعه تعدادی از شهروندان به پلیس آگاهی آران و بیدگل و طرح شکایت 
مبنی بر اینکه شــخصی با معرفی خود به عنوان مأمور انتظامی و سایر دستگاه های دولتی از آنان 
کلاهبرداری کرده است، بررســی موضوع به صورت ویژه در دســتور کار کارآگاهان پلیس آگاهی 

شهرستان قرار گرفت. 
وی گفت: در این راستا کارآگاهان پلیس آگاهی متهم را که با وعده های دروغین از جمله رفع توقیف 
خودرو، واگذاری خودرو، واگذاری واحد های مســکن ملی و موارد دیگر، مبلغ یک میلیارد و 200 
میلیون ریال از شــهروندان کلاهبرداری کرده بود، شناســایی و با هماهنگی با مرجع قضایی طی 
عملیاتی ضربتی، وی را در مخفیگاهش دستگیر کنند. فرمانده انتظامی شهرستان آران و بیدگل با 
اشاره به اینکه متهم پس از تشکیل پرونده برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضایی و سپس 
به زندان تحویل داده شد افزود: تاکنون ۱2 شاکی در رابطه با این پرونده به پلیس آگاهی مراجعه و 
شکایت خود را مطرح کرده اند. وی از شهروندان خواست چنانچه با این شیوه ها از آنها کلاهبرداری 

شده برای پیگیری به پلیس آگاهی آران و بیدگل مراجعه کنند.

ریزش مرگبار دیوار در کاشان 
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کاشان از فوت یک کارگر بر اثر ریزش دیوار 
در کاشان خبر داد. سیدمصطفی محتشمیان در گفت وگو با »تسنیم«، اظهار کرد: به دنبال تماس 
تلفنی صبح روز شنبه با سامانه ۱25 آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کاشان مبنی بر وقوع 
حادثه در خیابان محتشم کوی پا قپون عوامل آتش نشانی به محل حادثه اعزام شدند. وی افزود: ۱4 
نفر از مأموران تیم های امداد و نجات ایستگاه های شماره 4، 6، 7 و 8 سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری کاشان با چهار دستگاه خودروی سبک به محل حادثه در محل اعلامی اعزام شدند. 
مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری کاشان با اشــاره به اینکه نیروهای عملیاتی آتش نشان 
و خدمات ایمنی شهرداری کاشان ســه دقیقه پس از اعلام حادثه به ستاد فرماندهی عملیات به 
محل مورد نظر رسیدند، تصریح کرد: ریزش دیوار خانه قدیمی روی کارگر اتباع، عامل محبوسی و 
مرگ این کارگر 48 ساله زیر آوار دیوار می شود. محتشمیان با اشاره به حضور نیروهای پلیس ۱۱0 و 
امدادی اورژانس در محل حادثه، خاطرنشان کرد: جسد کارگر نیز برای سیر مراحل تحویل تیم های 
عملیاتی اورژانس کاشان شد. وی با بیان اینکه رعایت نکات ایمنی از اهمیت بسیار زیادی برخوردار 
است، تأکید کرد: کارگران در محل کار لازم است اصول ایمنی را متناسب با شغل و حرفه خود رعایت 

کنند تا شاهد وقوع چنین حوادث ناگواری در محل پروژه ها نباشیم.

شهردارشاهینشهر:

شاهین شهر باید مرجعی برای دانش موسیقی کشور باشد
شهردار شاهین شهر در آیین افتتاحیه نخستین جشنواره ملی موسیقی خلاق ایران که با حضور هنرمندان ملی 
در تالار شیخ بهایی شاهین شهر برگزار شد، با بیان اینکه موسیقی صدای آفرینش است، تأکید کرد که شاهین 

شهر می تواند مرجعیت دانش موسیقی در کشور را به خود اختصاص دهد.
سعید ابریشمی راد با بیان اینکه برگزاری جشنواره ملی موسیقی خلاق ایران یک توفیق الهی است، ضمن ابراز 
تأسف از درگذشت استاد فریدون شهبازیان اظهار کرد: من به خود و مردم شاهین شهر به دلیل داشتن نهادهای 
خوب سیاستگذار تبریک می گویم که از عهده اصلی ترین رسالت خود یعنی تشخیص به خوبی برآمده اند. او 
ادامه داد: یکی از مهم ترین نهادهای سیاستگذار در شاهین شهر شورای اسلامی شهر است که مهم ترین وظیفه 
یک نهاد سیاستگذار یعنی تشخیص درست را به خوبی انجام داده اند. ابریشمی راد با اشاره به اینکه شاهین شهر 
از ابتدای سال تاکنون شاهد چهار جشنواره ملی در شاهین شهر در حوزه های هنری بوده است، گفت: سرآغاز 
این رویدادها سمپوزیوم ملی مجسمه سازی با موضوع سرداران شهید بود و در ادامه نیز چهارمین جشنواره شعر 
کودک ایران و نخستین جشــنواره ملی تئاتر اقتباس برگزار شد و اکنون نیز نخستین جشنواره ملی موسیقی 

خلاق ایران در حال برگزاری است.
شهردار شاهین شهر افزود: برگزاری این رویدادها ناشی از یک تشخیص درست است که در شرایط خاص کشور 
ما برگزار می شوند و اشاره دارد به اینکه باید به چیزی توجه کنیم که اصالت و تمامیت ما به آن وابسته است یعنی 
به فرهنگ و تمدن که می تواند ابزاری برای رهایی از مشکلات امروز و دست یابی به آینده ای روشن برای فردا و 
برای فرزندانمان باشد. او تصریح کرد: اگر به داشته های خود در حوزه تاریخ، تمدن، فرهنگ و هنر توجه نکنیم 

غیرممکن است که بتوانیم فردای خوبی را برای فرزندان خود رقم بزنیم.
شهردار شاهین شهر اضافه کرد: فرزندان ما باید بدانند که ایران کجاست و ایرانی کیست. باید بدانند که به چه 
فرهنگ و تمدن بزرگی وابسته هستند. ما تا به این خودباوری نرسیم فردایی بهتر را رقم نخواهیم زد. ابریشمی 
راد با تأکید بر اینکه این شهر و این مملکت باید به هنر و فرهنگ و تمدن خود توجه کند، بیان کرد: جشنواره ملی 
موسیقی خلاق برای اولین بار در کشور برگزار می شود و این افتخار برای شــاهین شهر به عنوان شهر دانش و 
خلاقیت است. این نام برای این شهر باید وجه تسمیه داشته باشد و این رویدادها وجه تسمیه شهر دانش و 
خلاقیت است. او ادامه داد: موسیقی هنری است که به عنوان صدای آفرینش شناخته می شود و پیونددهنده 
همه ملت ها و اقوام و نژادها اســت. موسیقی ابزاری برای پیوند و اســتحکام و ملت ها و انسجام و وحدت و 

یکپارچگی است که بشریت آرزوی آن را داشته است.
ابریشمی راد با بیان اینکه موسیقی جهان مدیون موسیقی ایران است، گفت: بخش اعظم هنر موسیقی بیش 
از همه، علم و دانش است و دانشِ هنر موسیقی مایه افتخار اســت و جشنواره ملی موسیقی خلاق می تواند 

مرجعی برای جمع آوری خلاقیت ها و نوآوری ها در حوزه های مختلف موسیقی باشد.
او افزود: امیدواریم که شاهین شــهر که مبدع و برگزارکننده جشنواره ملی موســیقی خلاق است مرجعیت 
دانش موسیقی کشور را به خود اختصاص دهد و با مستندنگاری به واســطه آثار هنرمندان، این مرجعیت و 

مستندنگاری برای شاهین شهر بماند.
شهردار شاهین شهر با اشاره به استقبال شرکت کنندگان برای حضور در نخستین جشنواره ملی موسیقی خلاق و 
تأکید بر معیارهای خلاقانه و نبوغ و ابتکار برای گزینش این آثار تصریح کرد: این افتخار بزرگی برای شاهین شهر 

است که به ایران کوچک معروف است و امید داریم که جلوه ای از شکوه تمدن ایران بزرگ باشد.
ابریشمی راد بیان کرد: شــاهین شــهر در تاریخ پنجاه و یکســاله اش به خود ندیده بود که شاهد رفت و آمد 
هنرمندان تراز اول در شــهر باشد. حضور آنها حال خوبی به شهر داده و فضای شــهر را عطرآگین است. شور و 

نشاط و شادی و امید چیزی است که در چشمان شما موج می شود و من عشق را در وجود برگزار کنندگان این 
رویداد دیدم.

او با بیان اینکه خمیرمایه هنر، عشق است و رمز ماندگاری هر چیزی در جهان عشق است و اساساً انسان آفریده 
شد تا عشق به منصه ظهور درآید، افزود: قدر هنر را بدانید که هنر موسیقی جایگاه ویژه خود را دارد.

ابریشمی راد گفت: امیدوارم هر روز شــاهد رویدادهای خوبی باشیم که حال ما و حال شهر ما خوب و جوانان 
نیز امیدوار باشند. امیدوارم در پس این رویدادها مردم باور کنند که هستند کسانی که حال خوب آنها برای ما 

مهم است.

موسیقی برای ماندگاری به فعالیت های علمی نیاز دارد
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان نیز در این آیین گفت: هنر به خودی خود خلاق است، شاهین 
شهر نیز نام دانش و خلاقیت را بر خود دارد و جشــنواره ملی که آیین افتتاحیه آن درحال برگزاری است نیز به 
نام موسیقی خلاق نام گرفته است. سیدمهدی سیدین نیا اظهار کرد: موسیقی از زیرشاخه های ریاضی است و 
جایگاه علمی بالایی دارد و کسانی که در این زمینه با انجام فعالیت های علمی پیش رفته اند اتفاقات ماندگاری 
را رقم زده اند. وی افزود: انتخاب شاهین شهر که شهر دانش و خلاقیت است برای میزبانی از نخستین دوره 
این جشنواره بسیار بجا بوده است. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان با ابراز امیدواری از اینکه 
جشنواره ملی موسیقی خلاق در سال های آینده ادامه داشته باشد، افزود: موسیقی از جایگاه رفیعی برخوردار 

است و هرچه بیشتر به آن توجه شود اتفاقات بسیار خوبی رقم خواهد خورد.
نخستین جشنواره ملی موســیقی خلاق ایران که به همت شهرداری شاهین شــهر، اداره کل فرهنگ و ارشاد 

اسلامی استان اصفهان و مؤسسه آموزش عالی عقیق برگزار شده تا فردا ادامه دارد.

شهردار کاشان با اشاره به ضرورت پویایی در جامعه 
گفت: افزایش نشــاط اجتماعــی از ضرورت های 
اساسی یک جامعه اســت که این موضوع با حفظ 
شئونات دینی و اســلامی در کاشان دستور کار قرار 
گرفته است. ابوالفضل ساروقیان در حاشیه مراسم 
معارفه و تودیع رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشی شهرداری کاشان در گفتگو با »مهر« اظهار 
کرد: کاشان در حوزه های فرهنگی و اجتماعی بسیار 
غنی می باشد که نیاز داریم با حفظ تمامی شئونات 
دینی و ملی، شادی و نشاط را در این شهر گسترش 
دهیم بر لزوم برنامه ریزی و اجــرای برنامه در این 
زمینه تأکید کرد. وی با اشــاره بــه مأموریت های 

گســترده ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری کاشــان ابراز کرد: بهره مندی و استفاده 
حداکثری از ظرفیــت نهادهای دولتی، بخش های 
خصوصی، هنرمندان و رســانه ها برای ایجاد شور 
و نشــاط اجتماعی مورد توجه قرار گیرد. شــهردار 
کاشــان تصریح کرد: در کنار فعالیت های عمرانی 
که برای ارتقای کالبد شهری انجام می شود باید از 
همه  ظرفیت های فرهنگی، هنری و اجتماعی برای 
ارتقای روح شــهر و ارتقای فرهنگ شــهر استفاده 
شود. ساروقیان لزوم برنامه ریزی برای زمینه سازی 
حضور شهروندان به ویژه هنرمندان، اهالی فرهنگ 
و ورزشکاران در تصمیم گیری و اجرای برنامه برای 

رفــع معضلات شــهری را یادآور شــد و گفت: این 
قشــر باعث دلگرمی مدیریت شهری در رسیدن به 
اهداف حوزه فرهنگی، اجتماعی و بسترسازی برای 
داشتن شهری سالم، ســرزنده و سرشار از امید به 
زندگی و رفع معضلات شهرنشــینی هســتند. وی 
همکاری همه مجموعه هــای دولتی و خصوصی را 
شــرط تحقق اهداف برنامه های مختلف سازمان 
دانست و خاطرنشان کرد: در کنار تمرکز بر ایجاد شور 
و نشاط اجتماعی در شهر، توجه و اهتمام جدی به 
فعالیت های گردشــگری با توجه به پتانسیل های 
موجود در کمــک به اهداف مدیریت شــهری باید 

مورد تأکید قرار داد.

تقویت نشاط اجتماعی با حفظ شئونات دینی در کاشان در دستور کار است

رئیس اتاق اصناف شهرستان نطنز با اشاره به پایش و بازرسی مستمر از واحدهای صنفی در این شهرستان، اظهار کرد: در یک ماه گذشته ۱75 گشت مشترک از 
اصناف انجام شده و ۱7 مورد تخلف نیز از واحدهای صنفی کشف شده است. رحمت مرادی در گفت وگو با »تسنیم« در رابطه با نظارت بر بازار زمستانه شهرستان 
نطنز، گفت: از اوایل آذرماه تاکنون ۱75 گشت مشترک با ادارت صمت، جهاد کشاورزی، شبکه بهداشت و درمان، تعزیرات حکومتی، فرمانداری و بسیج اصناف 

از کسبه و اصناف شهرستان نطنز انجام شده است. 
وی خاطرنشان کرد: برخی صنوف تخلفاتی از قبیل گران فروشی، عدم درج قیمت و نداشتن پروانه کسب داشتند به نحوی که بیشترین تخلف در خصوص عدم 
درج قیمت و گران فروشی بوده است. رئیس اتاق اصناف شهرستان نطنز با بیان اینکه پرونده صنوف متخلف جهت رسیدگی به تعزیرات حکومتی این شهرستان 
ارسال شده است، تصریح کرد: هر هفته در دوشنبه بازار و پنجشنبه بازار در نطنز و در بخش امامزاده بادرود چهارشنبه بازار گشت مشترک انجام می شود. مرادی 
در خصوص بازرسی از اماکن تاریخی مثل روســتای ابیانه و مجتمع های بین راهی تأکید کرد: بازدید و بازرسی مســتمر از این واحدهای شهرستان نطنز نیز با 
هماهنگی اداره میراث فرهنگی این شهرستان به صورت گشت مشترک انجام خواهد شد. در خصوص مشاورین املاک حدود دو ماه است که بیشترین بازرسی 
از این صنف بوده و تعداد دو مشاور املاک به جرم قانون جدید الزام به ســند و رعایت نکردن اموال غیرمنقول در بخش امامزاده بادرود با حکم قضایی توسط 

پلیس اماکن پلمب شد.

خبر روزتشکیل پرونده برای ۱۷ صنف متخلف نطنز

عکس خبر

دستگیری شکارچی غیرمجاز 
در سمیرم 

رئیس محیط زیســت ســمیرم با اشــاره 
بــه دســتگیری شــکارچی متخلــف در 
زیستگاه های بخش مرکزی سمیرم اظهار 
کرد: مأمــوران حفاظت از محیط زیســت 
سمیرم در بازرسی از وســایل این متخلف 
شکار یک قبضه سلاح شکاری مجاز و لاشه 
4 قطعه کبک کشــف کردند. علی سالاری 
افزود: پرونده این متخلف تکمیل و تحویل 

مراجع قضایی می شود.

فرماندار ویژه شهرستان نایین: 

بزرگ ترین بیمارستان شرق اصفهان پس از ۲۰ سال به 
بهره برداری می رسد

فرماندار ویژه شهرســتان نایین گفــت: پروژه بیمارســتان افضلیان نایین به عنــوان بزرگ ترین 
بیمارستان شرق استان اصفهان پس از 20 سال به بهره برداری می رسد. محسن میرزابیکی نائینی 
در گفت وگو با »مهر« اظهار کرد: میزان پیشرفت کلی پروژه بیمارســتان در حال ساخت افضلیان 
نایین بالغ بر 80 درصد اســت و باید از تلاش ها و پیگیری های نماینده مردم نایین و خوروبیابانک 
در مجلس که در طول دوران نمایندگی خود ضمن اختصــاص بودجه های در اختیار، موفق به اخذ 
ردیف بودجه اختصاصی برای این پروژه شد و این پروژه نیمه متوقف را احیا و مجدداً راه اندازی کرد، 
تشکر کرد. وی افزود: ساختمان بیمارستان در مراحل پایانی ساخت است اما محوطه بیرونی شامل 
پست برق، اتاق امحای زباله، نگهبانی، پارکینگ، محوطه ســازی، اتاق اکسیژن ساز و سایر موارد 
باقی مانده است. فرماندار ویژه شهرستان نایین ادامه داد: بالغ بر 250 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد 
که امیدواریم با پیگیری هایی که از سوی مجموعه مسئولین شهرستان و استان و نماینده در حال 
انجام است، در سال آینده و پس از حدود دو دهه از کلنگ زنی این پروژه به همت خانواده افضلیان، 
شاهد بهره برداری از بزرگ ترین بیمارستان شرق استان باشیم. وی خاطرنشان کرد: این بیمارستان 
۱00 تختخوابی به گونه ای طراحی و ساخته شــده که از نظر امکانات و کادر درمانی پیش بینی شده، 

توانایی خدمات رسانی به شهرستان های شرق استان اصفهان را خواهد داشت.

۱۹۶ میلیون دلار کالا از گمرک کاشان صادر شد
رئیس اداره گمرک کاشان گفت:از ابتدای سال جاری تاکنون ۱۹6 میلیون و68۱هزار دلار کالا به وزن 
۱۹۹هزار تن صادر شده است. امیر ادهمی در گفت و گو با »ایرنا« اظهار کرد: صادرات گمرک کاشان 
در این مدت در مقایسه با مدت مشابه سال قبل به لحاظ ارزشی یک درصد و از لحاظ وزنی20 درصد 
کاهش داشته است. وی افزود: کاهش صادرات از شهرستان در این مدت، نسبت به مدت مشابه 
پارسال به مشکلات صادرکنندگان در رفع تعهد ارزی بازمی گردد که این مسئله کشوری است و باید در 
سطح سراسری به آن پرداخته شود. رئیس اداره گمرک کاشان بیان کرد: عمده اقلام صادرات قطعی 
گمرک کاشان از ابتدای امسال شامل انواع میلگرد،فرش ماشینی، مفتول مسی،انواع شوینده،ماهی 
زینتی زنده،لوله چدنی،کاشی وسرامیک وظروف چینی بوده است. ادهمی گفت: عمده این اقلام 
به کشورهای اوراســیا و کشورهای عربی حوزه خلیج فارس صادر شــده است. به گزارش »ایرنا«، 
کاشان به عنوان یکی از قطب های اصلی تولید و صنعت کشور دارای نزدیک به ۱500 واحد تولیدی و 

۱۳ شهرک، ناحیه و منطقه صنعتی است. 

استقبال فریدونشهری ها از نصب سلول های خورشیدی
امسال 2۳0 درخواست نصب سلول های خورشیدی برای خانواده های زیرپوشش نهاد های حمایتی 
به اداره برق شهرستان فریدونشهر ارسال شده است. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، رئیس اداره 
برق شهرستان فریدونشهر با بیان اینکه نصب پنل های خورشیدی با هدف تولید برق، اشتغالزایی 
و افزایش درآمد خانواده ها از سال ۱۳۹۱ در شهرستان فریدونشهر آغاز شده است گفت: در تابستان 
امسال 2۹0 پنل خورشیدی ۱00 واتی بین عشایر شهرستان فریدونشهر توزیع شده است. سید مهدی 
حسینی افزود: از محل فروش برق تولیدی پنل های خورشیدی به شرکت توزیع برق، ماهانه بین 
۳ تا 5 میلیون تومان درآمد نصیب خانواده ها می شود. وی گفت: میزان تسهیلات پرداختی برای 
متقاضیان دارای شرایط نصب سلول های خورشیدی به ازای هر 5 کیلووات ۱50 میلیون تومان است. 
رئیس اداره برق فریدونشهر افزود: اگر کشــاورزان بتوانند 80 درصد بار مصرفی برق در زمین های 
کشاورزی را از طریق نصب سلول های خورشیدی تأمین کنند مشمول خاموشی نمی شوند و هزینه 

تولید برق در 8 ماه از سال از طریق سلول های خورشیدی نیز به آنها پرداخت می شود.

با مسئولان

۲۰ مسجد در تیران برای 
اعتکاف مهیا شده است

رئیس اداره تبلیغات اســلامی تیران و کرون 
گفت: بیش از 20 مســجد در این شهرســتان 
برای مراســم اعتــکاف ماه رجب مهیا شــده 
که مراسم آن از ســحرگاه 25 دی)فردا( آغاز 
خواهد شــد. حجت الاســلام اصغر ادریسی 
در گفت وگو با »ایســنا«، اظهارکرد: بیش از 20 
مســجد مورد پیش بینی برای اعتکاف در سه 
شهر تیران، رضوانشهر و عســگران و تعدادی 
از روســتاها قرار دارد که تمهیــدات لازم برای 
معتکفین صــورت گرفته اســت. وی افزود: 
در شــهرها به دلیل جمعیت شرکت کنندگان، 
مســاجد برای زنان و مردان بــه صورت مجزا 
پیش بینی شده و برنامه و مراسم های آنان به 
صورت اختصاصی برگزار می شــود. وی یادآور 
شد: در روستاها مراســم اعتکاف زنان و مردم 
به صورت مشترک برگزار می شود که با افزایش 
جمعیت مسجدِ دیگر مراسم خانم ها و آقایان 
جدا خواهد شــد. حجت الاســلام ادریسی با 
بیان اینکه ســال گذشــته بیش از 2000 نفر در 
تیران و کــرون معتکف شــدند، تصریح کرد: 
امسال بر اساس انجام تمهیدات و اطلاع رسانی 
و برگزاری اعتــکاف دانش آمــوزی جمعیت 
معتکفین تا ۳000 نفر افزایش خواهد داشت. 
به گفته وی، اعتکاف دانش آموزی دختر و پسر 
با برنامه ریزی بیشــتری امسال انجام شده و 
مکان اختصاصی برای آنان در نظر گرفته شده که 
متناسب با سن آنان برنامه های اختصاصی ارائه 
می شود. رئیس اداره تبلیغات اسلامی تیران و 
کرون به هزینه ثبت نام معتکفین برای هزینه 
پذیرایی این روزها اشــاره کرد و گفت: امسال 
حداقل هزینه هــا اخذ خواهد شــد و با کمک 
خیرین هزینه های افطاری و ســحری تأمین 
خواهد شد. حجت الاســلام ادریسی با بیان 
اینکه امکان حضور آحاد مردم در کنار معتکفین 
برای مراسم های عمومی وجود دارد، اظهار کرد: 
مراسم عزاداری شهادت حضرت زینب)س( 
و اعمــال ام داوود از جمله برنامه های عمومی 
است که مردم می توانند از آن استفاده کنند. در 
بعضی از محل های برگزاری اعتکاف سخنرانان 
ویژه دعوت شده که عموم مردم از این برنامه ها 

هم می توانند بهره ببرند. 

اخبار

استان



رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع غذایی استان اصفهان: 

صنایع غذایی اصفهان حرف های زیادی برای گفتن دارد 
رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع غذایی اســتان اصفهان گفت: باید بــه ظرفیت صنایع غذایی 
استان بیش از پیش توجه شــود زیرا در این زمینه حرف های زیادی برای گفتن دارد. به گزارش 
»ایرنا«، مسعود بختیاری در »همایش بزرگ فعالان صنایع غذایی اصفهان« در تالار همایش های 
»قلب شهر« این کلانشــهر افزود: اصفهان در زمینه تولید مرغ، تخم مرغ، گوشت قرمز صنعتی و 

پرورش آبزیان جزو استان های برتر کشور است. 
وی افزود: این دیار در تولید شــیر خام، تعداد گاوداری  شــیری و میزان بهره وری گاوداری ها در 
رتبه نخست کشور قرار دارد و با تولید سالانه ۷۱ هزار تن گوشت قرمز، رتبه چهارم کشور را داراست. 
رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع غذایی استان اصفهان ادامه داد: از نظر تعداد واحدهای تولید 
تخم مرغ و گوشت مرغ نیز اصفهان در رتبه های اول و دوم کشــور قرار دارد و از جایگاه بالایی در 
تولید شیر و گوشــت قرمز برخوردار اســت و این ملاحظات ایجاب می کند که به صنایع تبدیلی، 
بسته بندی و شــبکه های توزیع محصولات غذایی آن بیش از پیش توجه شود. وی خاطرنشان 
کرد: اصفهان با دارا بودن ۲۱۳ واحد پرورش ماهی به ظرفیت ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار قطعه در سال، 

در جایگاه نخست کشور قرار دارد.
رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع غذایی استان اصفهان اضافه کرد: اصفهان در تولید انواع غلات، 
آرد، محصولات کشــاورزی، لبنیات، گز، شیرینی و شکلات، کنســرو و فرآورده های گوشتی نیز 
دارای واحدهای تولیدی پیشرو و ممتاز است. بختیاری تصریح کرد: چهار کارخانه بزرگ صنایع 
غذایی کشور که صادرات زیادی دارند در اصفهان قرار دارند و همه این آمارها بیانگر ظرفیت های 
بالای این دیار در صنایع غذایی است که ضرورت همکاری و تعامل همه مسوولان برای رشد این 

ظرفیت ها را نمایان می سازد. 
وی با تشــریح اهمیت صنایع غذایی اظهار کرد: شــرایط نامطلوب اقتصادی حاکم بر کشور در 
سال های اخیر، بر انگیزه و روحیه فعالان این صنعت تأثیر منفی گذاشته و در چنین شرایطی، لازم 
است با عزمی راسخ در مسیر پیشرفت گام برداریم و از دستگاه های اجرایی نیز انتظار می رود تا 

رویکردی تسهیل گرایانه در قبال صنایع غذایی استان اتخاذ کنند.
رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع غذایی اســتان اصفهان با تأکید بــر کیفیت بالای محصولات 
غذایی تولیدی کارخانجات استان بیان کرد: در زمینه تولید غلات و آرد، کارخانجات بی نظیری در 
اصفهان فعالیت دارند و واحدهای لبنی آن نیز همواره در رتبه های نخســت کشوری هستند. وی 
خاطرنشان کرد: واحدهای تولید گز، شیرینی و شکلات استان همواره نه تنها در بازار داخلی، بلکه 
در بازار بین المللی نیز مطرح بوده و لزوم تلاش برای برندسازی محصولات غذایی منطقه احساس 
می شود. بختیاری گفت: اصفهان از زیرساخت های مناسب برای توسعه صنایع غذایی برخوردار 
اســت و از نظر رعایت اصول بهداشــتی نیز در جایگاه مطلوبی قرار دارد و با توجه به ظرفیت های 

بالقوه اش، انتظار می رود صنعت غذایی این خطه رشد و توسعه بیشتری را تجربه کند. 
رئیس هیئت مدیــره انجمن صنایــع غذایی اســتان اصفهان اضافــه کرد: رســانه ها در جهت 
اطلاع رسانی واقعیت های صنایع غذایی به مردم همکاری لازم را داشته باشند و بیشتر تبلیغات 
سوء در فضای مجازی در مورد صنایع غذایی داخلی واقعیت ندارد و نادرست است. وی تأکید کرد: 
به طور معمول صنایع غذایی تحت نظارت سه دســتگاه اجرایی کشور شامل معاونت غذا و دارو، 
سازمان ملی استاندارد و اداره کل دامپزشــکی فعالیت می کنند و این نظارت ها ضریب اطمینان 

بالایی برای مصرف کنندگان مواد غذایی تولیدی ایجاد می کند.
به گزارش »ایرنا«، گردهمایی فعالان صنعت مواد غذایی استان اصفهان، با حضور مدیران صنایع 
غذایی شاخص کشور و سایر فعالان صنایع غذایی استان های مختلف برگزار و در پایان این رویداد 
از فعالان برتر این عرصه نیز تجلیل شد. صنایع غذایی پس از انقلاب اسلامی گسترش زیادی در 
کشور به ویژه در اصفهان داشته  و برخی از زیرمجموعه های این صنعت در این سال ها توانسته اند 

در کنار پاسخ به نیاز داخلی با بِرندسازی اقدام به صدور محصولات خود در بازار جهانی کنند.

اندر احوالات بازار اصفهان در آستانه روز مرد؛ 

پوشاک مردانه پرطرفدارترین هدیه برای روز پدر 

براساس مشاهدات میدانی از بازار نصف جهان، کسبه از اواسط دی ماه 
بساط جشنواره های فروش به مناسب روز پدر را برگزار کرده اند و اجناس 
خود را با درصدهای تخفیف مختلفی به فروش می رسانند. در این میان 
پوشاک وکت و شــلوارهای اقتصادی به همراه تعداد زیادی اشانتیون 
انتخاب بیشتر خریداران برای هدیه روز پدر است. به گزارش »ایراسین«، 
حرکت آرام خودروهــا در خیابان های منتهی به مراکــز خرید ترافیک 
سنگینی را در خیابان های شهر ایجاد کرده است. معابر عابر پیاده به نسبت 
شلوغ است و عابران در مقابل هر فروشگاه پوشاک یا اکسسوری مردانه 
لحظه ای توقف می کنند، عده ای از آن ها پس از نگاهی اجمالی به ویترین 
فروشگاه به مسیر خود ادامه می دهد و شماری دیگر وارد فروشگاه شده 
تا هدیه روز پدر را تهیه کنند. مشــاهدات میدانی از بازار اصفهان نشــان 
می دهد کسبه از اواسط دی ماه جشنواره های فروش ویژه روز پدر را برگزار 
کرده اند و انواع پوشاک گرم را با درصدهای تخفیف مختلفی به فروش 
می رسانند. در این میان خریداران پوشاک، اکسسوری مردانه با قیمت 
مناسب و کت و شلوارهای اقتصادی را به هدایای قیمت بالا مانند ساعت 
مچی، عینک آفتابی، ادکلن و… ترجیح می دهند. مصادف شــدن روز 
پدر با جشنواره های فروش پایان فصل در اصفهان باعث شده پوشاک 
فروشان اجناس زمســتانی خود را با ۱۰ تا ۶۰ درصد تخفیف به فروش 
برسانند. از این رو پلیور، پیراهن، هودی و شلوار انتخاب اکثر خریداران 

برای هدیه روز پدر است. بر اساس مشاهدات میدانی از فروشگاه های 
پوشــاک مردانه اصفهان قیمت پلیور و هودی های مردانــه از ۳۰۰ هزار 
تومان شروع می شود و این رقم به بالاتر از یک میلیون تومان نیز می رسد. 
در مقابل با پرداخت نصف این مبلغ یعنــی ۱۵۰ تا ۵۰۰ هزار تومان امکان 
خرید یک پیراهن مردانه نخی برای هدیه روز پدر وجود دارد. شلوارهای 
مردانه نیز با توجه به نوع پارچه، کیفیت و مدل دســت کم با قیمت ۳۵۰ 
هزار تومان عرضه می شوند. همچنین باید به قیمت جوراب اشاره کرد که 
سال هاست از جوراب به عنوان یک سمبل برای هدیه روز پدر یاد می شود. 
بررسی های میدانی نشــان می دهد قیمت هر جفت جوراب مردانه در 
فروشگاه های اصفهان ۱۰ تا ۱۵۰ هزار تومان است. ولی در فروشگاه های 
مارک یا اینترنتی قیمت بعضی مــدل جوراب ها با الیاف طبیعی به یک 

میلیون تومان نیز می رسد.

یک دست کت و شلوار با یک کامیون اشانتیون!
قیمت ها در فروشگاه های کت و شــلوار مردانه سرسام آور است و یک 
دست کت و شــلوار مردانه با برند ایرانی تا حوالی ۲۰ میلیون تومان نیز 
قیمت گذاری می شود. ولی با پرداخت دو و ســه میلیون تومان امکان 
خرید یک کت و شــلوار اقتصادی وجود دارد. شماری از کسبه اصفهانی 
نیز جشنواره های فروش متفاوتی در آستانه روز پدر برگزار کرده اند و یک 

دست کت و شلوار را با قیمت یک میلیون و ۴۹۹ هزار تومان تا دو میلیون 
و ۹۹۰ هزار تومان به فروش می رسانند، با این تفاوت که یک جفت دکمه 
سر آستین، جوراب، کراوات یا پاپیون، یک جفت کفش، کمربند، ادکلن 
و… به عنوان اشــانتیون روز پدر به خریداران تعلــق می گیرد. بعضی از 
فروشگاه داران یک عدد عینک آفتابی و ایرپاد های کپی در کنار پیراهن 

مردانه را نیز به لیست اشانتیون خود اضافه کرده اند.

حراج اکسسوری مردانه
تقاضا برای خرید ست کمربند و کیف پول مردانه از جنس چرم مصنوعی 
و طبیعی در مقایسه با عینک آفتابی و ساعت مردانه در بازار اصفهان بیشتر 
است. با وجود این برخی از کسبه ســاعت مچی و عینک های آفتابی را 
به مناسبت روز پدر با ۵ تا ۲۵ درصد تخفیف عرضه می کنند و با پرداخت 
کمتر از ۵۰۰ هزار تومان امکان خرید یک عینک آفتابی های کپی مردانه 
برای هدیه روز پدر وجود دارد. بر اساس مشاهدات میدانی از بازار اصفهان 
تعداد زیادی از خریداران ست های چرم مصنوعی مردانه با قیمت ۱۸۵ 
تا ۸۵۰ هزار تومان را برای هدیــه روی مردانه انتخاب می کنند. در مقابل 
سهم ســت های چرم طبیعی در میان هدایای روز پدر کم است و افراد 
انگشت شــماری حاضر به پرداخت مبالغ میلیون تومانــی در ازای این 

ست های لاکچری برای هدیه روز پدر هستند.

مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی 
اصفهان از صــادرات یک میلیــون و ١۶٠ هزار تخم 
»چشم زده« ماهی قزل آلا از استان به خارج از کشور 
در ٢ ســال اخیر خبر داد. به تخم هــای لقاح یافته 
ماهی قزل آلا که به اندازه کافی رشــد کرده و آماده 
جابه جایی اســت، تخم چشــم زده گفته می شود. 
محمدرضا عباسی در گفت و گو با »ایرنا« اظهار کرد: 
تاجیکســتان مقصد اصلی صادرات این محصول 
بوده اســت. وی اضافه کرد: هر عدد تخم چشم زده 
ماهی قزل آلا حــدود ۲۰ هزار ریــال قیمت گذاری 

می شــود که معادل صادرات آن ارزآوری به همراه 
دارد. مدیر شــیلات و امور آبزیــان اصفهان با بیان 

اینکه تخم چشم زده قزل آلا یک محصول راهبردی 
در تأمین گوشت سفید و پرورش ماهی است، ادامه 
داد: در صورت حمایت لازم می تــوان میزان تولید 
و صادرات این محصول را از اســتان افزایش داد. 
عباسی خاطرنشان کرد: اســتان اصفهان ظرفیت 
تولید بیش از ٢٠٠ میلیون عدد از این محصول را در 
طول یک سال دارد. وی تصریح کرد: غیر از مصرف 
داخل اســتان و صادرات به خارج از کشور، بخشی 
از نیاز داخلی کشــور به این محصول نیز از طریق ما 

تأمین می شود.

در ٢ سال اخیر صورت گرفت؛

صادارات یک میلیون و ١۶٠ هزار تخم »چشم زده« ماهی قزل آلا از استان اصفهان

خبر روز

بر اساس مشاهدات میدانی از فروشگاه های پوشاک 
 مردانه اصفهان قیمت پلیور و هودی های مردانه از 
 ۳۰۰ هزار تومان شروع می شود و این رقم به بالاتر از 
یک میلیون تومان نیز می رسد. در مقابل با پرداخت 
نصف این مبلغ یعنی ۱۵۰ تا ۵۰۰ هزار تومان امکان خرید 

یک پیراهن مردانه نخی برای هدیه روز پدر وجود دارد

نماینده مردم شهرستان های نجف آباد و تیران و کرون در مجلس:

تمرکززدایی از پایتخت، نیازمند همکاری همه مقامات 
کشوری است

نماینده مردم شهرستان های نجف آباد و تیران و کرون و عضو کمیســیون امور داخلی مجلس شورای 
اسلامی گفت: تحقق قانون تمرکززدایی از پایتخت نیازمند همکاری مقامات ارشد کشوری است.

به گزارش »ایمنــا«، ابوالفضل ابوترابی در 
جلسه مردمی با مردم حوزه انتخابیه خود 
با اشــاره به تصویب قانون تمرکززدایی از 
تهران در مجلس شــورای اســلامی اظهار 
کرد: این قانون به تشــکیل شورای عالی 
تغییر پایتخت منتهی شــده کــه با حضور 
مقامات ارشد کشــوری، از جمله وزیران، 
نمایندگان مجلس و فرماندهان ستاد کل 
نیروهای مســلح و به ریاست معاون اول 
رئیس جمهور، به بحث و بررسی پرداخته 
است. وی افزود: تاکنون پنج جلسه از این شورا در دوران دولت دوازدهم و چهاردهم برگزار شده است. 
نماینده مردم های نجف آباد و تیران و کرون در مجلس به لزوم همکاری بین مسئولان نظام برای تحقق 
قانون تمرکززدایی تأکید کرد و افزود: جابه جایی وزارتخانه ها، شــرکت های بزرگ صنعتی، دانشگاه ها، 
پادگان های نظامی و افزایش اختیارات مســئولان محلی از مهم ترین مواردی است که در این قانون به 
آن پرداخته شده است. ابوترابی خاطرنشان کرد: مدیریت جامع شهری یکی از اقدامات اساسی برای 
تمرکززدایی است که در قانون تغییر پایتخت نیز به آن اشاره شده است. این طرح با واگذاری اختیارات 
محلی، مانع از تمرکزگرایی در تهران می شود و به مردم این امکان را می دهد که بر عملکرد شهرداری ها 
نظارت داشته باشند. وی اضافه کرد: طرح مدیریت جامع شهری در کمیسیون های تخصصی مجلس 
شورای اسلامی تصویب شده و اکنون نیاز به تصویب در صحن علنی مجلس دارد. برای پیشبرد این امر، 
همکاری نمایندگان مجلس، مسئولان دولتی و دیگر مقامات ارشد کشوری ضروری است. نماینده مردم 
نجف آباد و تیران و کرون در مجلس با تأکید بر افزایش اختیارات شهرداران در طرح مدیریت جامع شهری، 
تصریح کرد: این طرح به مردم امکان می دهد که شــهردار را انتخاب کرده و بر عملکرد مدیریت شهری 
نظارت کنند، همچنین شوراها وظایف خود را در پارلمان شهر انجام خواهند داد. ابوترابی تأکید کرد: افزایش 
اختیارات مسئولان محلی می تواند بسیاری از مشکلات کشور را گره گشایی کند. مسئولان محلی با شناخت 
نیازهای بومی و محلی خود و بهره گیری از نظرات کارشناسی می توانند تصمیم گیری کرده و توزیع اعتبار 
انجام دهند، در حالی که در سیستم های متمرکز، نیازهای بومی و محلی اغلب مورد توجه قرار نمی گیرد.

کشف ۱۰ ماینر قاچاق در نجف آباد 
فرمانده انتظامی شهرستان نجف آباد گفت: ۱۰ دســتگاه ماینر قاچاق به ارزش ۴ میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
ریال در بازرسی مأموران از ۲ واحد صنفی و یک منزل متروکه کشف شد. سرهنگ میثم گوهری آرانی در 
گفتگو با »مهر« اظهار کرد: مأموران انتظامی این فرماندهی با انجام تحقیقاتی از استفاده از دستگاه های 
استخراج ارز دیجیتال غیرمجاز در ۲ واحد صنفی و یک منزل متروکه مطلع و بررسی موضوع را آغاز کردند. 
این مقام انتظامی افزود: با انجام تحقیقات دقیق در نهایت ۲ واحد صنفی و منزل مورد نظر شناسایی 
و ضمن هماهنگی مأموران به مرجع قضایی، مأموران در بازرسی مشــترک به همراه نماینده اداره برق 
شهرستان از این محل ها، تعداد ۷ دستگاه ماینر قاچاق کشف شد. فرمانده انتظامی شهرستان نجف آباد 
خاطر نشان کرد: در ارزیابی کارشناسان مربوطه، ارزش دستگاه های قاچاق کشف شده حدود ۴ میلیارد 
و ۵۰۰ میلیون ریال برآورد که با شناسایی متخلفان، پرونده ای تشکیل و برای سیر مراحل قانونی به اداره 

تعزیرات حکومتی ارسال شد.

با مسئولان

اخبار

مدیرعامل آبفا استان  اصفهان با اشاره به تشدید بحران کم آبی در استان، از اجرای برنامه جامع برای کاهش تنش آبی در  اصفهان اصفهان خبر داد. ناصر اکبری 
در گفت وگو با »تسنیم« اظهار کرد: رســیدگی به نیازهای آبی شهرها و روستاهای اســتان اصفهان از اولویت های اصلی ماست و تلاش می کنیم با برنامه ریزی 
دقیق و نظارت مداوم، خدمات بهتری ارائه دهیم. اکبری در بیان اهداف بازدیدهای صورت گرفته خاطرنشــان کرد: این بازدیدها نشان دهنده عزم جدی آب و 
فاضلاب استان اصفهان در پایش مستمر وضعیت آب رسانی و تلاش برای رفع مشکلات در نقاط مختلف استان اصفهان است. مدیر عامل آبفا استان اصفهان 
درباره برنامه های جامع برای کاهش تنش آبی در اصفهان نیز گفت: در پی تشدید بحران کم آبی در استان اصفهان، مجموعه ای از اقدامات گسترده برای کاهش 
تنش آبی و مدیریت بهینه منابع آب آغاز شده است. وی با بیان اینکه این برنامه ها با هدف کاهش مصرف، بازچرخانی آب و تقویت زیرساخت های آبی در دستور 
کار مسئولان قرار گرفته است، خاطرنشان کرد: در این راستا برنامه ریزی و اقدامات مختلفی در حال شکل گیری و انجام است. اکبری افزود: یکی از مهم ترین 
اقدامات، اصلاح الگوی مصرف در بخش های کشاورزی، شهری و صنعتی است به نحوی که در بخش کشاورزی، استفاده از روش های نوین آبیاری مانند آبیاری 
قطره ای و بارانی و جایگزینی محصولات کم آب بر، در حال اجراست و در بخش شــهری، نصب تجهیزات کاهنده مصرف و اجرای برنامه های آموزشی، مصرف 

بهینه آب را هدف قرار داده است. 
مدیرعامل آب و فاضلاب استان اصفهان تأکید کرد: در حوزه زیرساخت ها نیز بهســازی و توسعه شبکه های انتقال و توزیع آب، ساخت مخازن ذخیره و کاهش 

هدررفت در دستور کار قرار دارد و این اقدامات نقش مهمی در تأمین پایدار آب برای مناطق مختلف استان اصفهان ایفا می کند.

راهکار آبفا استان برای کاهش تشدید تنش آبی در اصفهان

افزایش ۷.۴ درصدی 
 مصرف بنزین کشور

 در سال جاری
مدیرعامــل شــرکت ملــی پخش 
فرآورده هــای نفتی گفــت: مصرف 
بنزین کشور در ســال ۱۴۰۳ با رشد 
٧.٤ درصدی نسبت به سال گذشته 
به ۱۲۴ میلیون لیتر در روز رســیده 

است.

عکس خبر

 سرپرست اداره کل راه و شهرسازی 
استان اصفهان خبرداد

تخصیص پروژه نهضت ملی 
مسکن به ۴۸ هزار اصفهانی

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهان از تخصیص پــروژه نهضت ملی 
مسکن در این استان به افزون بر ۴۸ هزار 

و ۶۰۰ متقاضی خبرداد. 
حمیدرضا فلاح چم آســمانی در گفت وگو 
با »فارس« در خصوص آخرین وضعیت 
طرح نهضت ملی مسکن استان اصفهان 
اظهار کرد: در طرح نهضت ملی مســکن 
اســتان اصفهان تعــداد ۴۵۰ هــزار نفر 
ثبت نام کردند که در حــال حاضر بیش از 

۱۲۸ هزار متقاضی تأیید نهایی شدند. 
وی با بیان اینکه تاکنون افزون بر ۴۸ هزار 
و ۶۰۰ متقاضی تخصیص پروژه شده اند، 
افزود: تعداد پروژه های طرح نهضت ملی 
مسکن در این استان در حال حاضر بیش 
از ۷۷۰۰ پروژه است که بیش از ۵۴ هزار و 

۱۰۰ واحد در پروژه ها تعریف شده است. 
فلاح چم آســمانی بیان کــرد: از مجموع 
تعداد واحد پروژه های تعریف شده طرح 
نهضت ملی مسکن در اســتان اصفهان، 
بالغ بر ۴۷ هزار و ۷۰۰ واحد دارای قرارداد 
سازنده است و در حال حاضر بیش از ۳۷ 
هزار و ۳۰۰ واحد طرح نهضت ملی مسکن 

استان دارای پروانه ساختمانی است. 
سرپرســت اداره کل راه و شهرســازی 
اســتان اصفهان با بیان اینکه تاکنون بالغ 
بر ۳۸۰۰ واحــد نهضت ملی مســکن در 
اســتان اصفهان به مرحله پایان ســفت 
کاری رســیده اســت، گفــت: در حــال 
حاضر بیش از ۱۴۰۰ واحد نیــز به مرحله 
نازک کاری رســیده اند.  وی خاطرنشان 
کرد: در طرح نهضت ملی مســکن ۲۴۳ 
هزار واحد طی چهار سال در برنامه استان 
اصفهان قــرار دارد که از ایــن میزان ۱۰۳ 
هزار واحد مســکن حمایتــی، ۴۵ هزار 
واحد خودمالکین شهری، ۳۵ هزار واحد 
بازآفرینی شهری، ۴۰ هزار واحد روستایی 

و ۲۰ هزار واحد استیجاری است. 

دوشنبه ۲۴ دی ۱۴۰۳ / ۱۲ رجب  ۱۴۴۶ / ۱۳ ژانویه  ۲۰۲۵ / شماره ۴۲۷۶
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رئیس اداره میراث فرهنگی شهرستان کاشان خبرداد 

مرمت مسجد تاریخی میرعماد کاشان با اعتبار ۳ میلیارد ریال

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان کاشان 
از مرمت قسمت های آسیب دیده ضلع جنوبی مسجد تاریخی میرعماد 

با اعتباری بالغ بر سه میلیارد ریال خبر داد.
علیرضا عبداله زاده در گفتگو با »مهر« با اشاره به روز ۱۶ دی ماه سالروز 
ثبت مسجد میرعماد کاشــان در فهرســت آثار ملی اظهار کرد: مسجد 
میرعماد کاشــان بنایی منتسب به ســده هفتم هجری و معرّف فنون 
معماری اصیل ایرانی که محراب ارزشــمند آن در موزه اســامی برلین 
است. وی ابراز کرد: در کتیبه این محراب قدیمی که در موزه اسامی برلین 
نگاهداری می شود نوشته شده است: در سال ۶۲۳ هجری توسط حسن 

بن عربشاه در کاشان ساخته شده است.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی کاشان با اشاره 
به اینکه محراب تا اوایل قرن حاضر هم در مســجد بــوده، افزود: اصل 
بنای اولیه مسجد میرعماد کاشــان متعلق به دوره سلجوقی بوده که بر 
اثر ویرانی های عهد مغول، بعدها خواجه عمادالدیــن آن را از نو مرمت 
و تجدید بنا کرده است. وی خاطرنشــان کرد: محراب مسجد میرعماد 
کاشان از جهت ظرافت و زیبایی فنی منحصر به فرد است آن گونه که بیشتر 
سیاحان و ایران شناســان پس از بازدید از این محراب از آن به زیبایی و 

شگفتی یاد کرده اند.
عبداله زاده تصریح کرد: کتیبه و ســنگ نوشــته ها و فرامین پادشاهان 
قراقویونلو و صفویه تا قاجاریه بر جداره های اطراف و حوالی سر در مسجد 

ثبت و ضبط شده است که عاوه بر معرفی اطاعات مهم تاریخی و آداب 
و رسوم و سنن اجتماعی آن زمان راه و روش فرمانروایان گذشته را هم تا 

حدی منعکس می کند.
سرپرســت دفتر فنی اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
کاشان همچنین اظهار کرد: اجرای طرح مرمت قسمت های آسیب دیده 
ضلع جنوبی مســجد میرعماد کاشــان با اعتبار ۳ میلیارد ریال از محل 
اعتبارات ملی انجام شده است. وی تصریح کرد: تراشیدن اندود گچ های 
فرســوده، اجرای گچ کاری بدنه ها، اجرای شمشــه گیری، برخی از این 

اقدامات مرمتی انجام شده است.
عبداله زاده گفت: اجرای دیواره ها و سقف قید بندی جهت تسطیح بام، 
اجرای شیب بندی با پوکه معدنی مرغوب، اجرای پاستر و ایزوگام و در 
نهایت اجرای آجر فرش ســنتی روی بام و بندکشی آن از دیگر کارهای 

عملیات بازسازی و مرمت این مسجد تاریخی در سال گذشته است.
به گزارش »مهر«، این مسجد تاریخی به شماره ۱۱۷ در تاریخ ۱۶ دی ماه 

۱۳۱۰ در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است

نیاز ۵ میلیارد ریالی مرمت آســیب های جزیی ابنیه تاریخی در 
کاشان

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان کاشان 
همچنین از نیازمندی 5 میلیارد ریالی برای مرمت آسیب های جزیی ابنیه 

تاریخی کاشان ناشی از بارندگی های اخیر خبر داد.  عبداله زاده در گفت وگو 
با »تسنیم«، با اشاره به بارش رحمت الهی در شهرستان کاشان، اظهار کرد: 
بارش های اخیر به بعضی از بناهای تاریخــی موجود در بافت تاریخی و 
بازار کاشان آسیب زده است که نیاز به مرمت اضطراری دارد. وی با تأکید 
بر لزوم همکاری دستگاه های مرتبط در زمینه تســریع در مرمت نقاط 
آسیب دیده، گفت: امیدواریم با همکاری دیگر دستگاه ها به ویژه شهرداری 
 منطقه یک کاشــان و همکاری صاحبــان مکان ها، مرمــت اضطراری 

هر چه سریع تر اتفاق بیفتد. 
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی شهرستان 
کاشان با اشاره به اختصاص مبلغ قابل توجه برای مرمت ابنیه تاریخی 
این شهرستان، خاطرنشــان کرد: از اعتبارات امســال تاکنون بیش از 
4۰ میلیارد ریال آن بــه مرمت اختصاص یافــت . وی در بیان جزییات 
مرمت صورت گرفته در سال جاری، گفت: این مرمت ها در مجموعه بازار 
تاریخی کاشان جهت بام سازی و مرمت بخش های مختلف آن همچون 
 تیمچه گمرک، تیمچه بخشی، راسته مسگرها و مسجد میرعماد توسط 

میراث فرهنگی کاشان هزینه شده است. 
عبداله زاده با اشاره به آسیب جزیی به واسطه بارش ها در روزهای اخیر، 
تصریح کرد: این آسیب های جزیی نیاز به مرمت اضطراری دارد که اعتبار 
مورد نیاز برای این مرمت های اضطراری 5 میلیارد ریال برآورد می شود که 

برای جذب این اعتبار پیگیری لازم در حال انجام است. 

 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان :

آثار صنایع  دستی اصفهان شناسنامه  ندارد
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اســتان اصفهان گفت: هیچیک از آثار صنایع  
دستی استان تاکنون شناسنامه دار نشــده  اند.  به گزارش »ایرنا«، امیر کرم زاده در مراسم افتتاح 
نمایشــگاه نگارگری و تذهیب اســتاد 
مجید صــادق زاده در اصفهــان افزود: 
به عنــوان متولی این حــوزه، باید برای 
شناسنامه دار کردن این آثار اقدام کنیم. 
وی اضافه کرد: شناسنامه دار کردن آثار 
صنایع  دســتی نه  تنها بــه حفظ میراث 
فرهنگی کشــور کمک می کند، بلکه از 
نظر اقتصادی نیز موجب رونق بازار هنر و 
حمایت از هنرمندان خواهد شد. مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی استان اصفهان تصریح کرد: آثار هنری باید با دقت کارشناسی و ارزش واقعی آنها از طریق 
شناسنامه هایشان مشخص شود. کرم زاده گفت: ما باید بتوانیم آثار صنایع  دستی را در سطح جهانی 
معرفی و برای فروش و بازاریابی آنها راهکارهایی ایجاد و از ظرفیت های موجود برای برگزاری حراج 
آثار هنری و حمایت از هنرمندان خود استفاده کنیم. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی استان اصفهان افزود: شناسنامه دار کردن آثار صنایع  دستی به طور مستقیم به اقتصاد هنر 
کشور کمک می کند و باید در این زمینه اقدامات جدی تری صورت بگیرد. وی با تأکید بر اینکه استان 
اصفهان در زمینه نگارگری در سطح ملی پیشتاز است، گفت: اســتاد فرشچیان نقش بسزایی در 
تربیت هنرمندان و حمایت از آنها دارد و ما آمادگی داریم تا نشست های ملی را با محوریت اساتید 
برجسته نگارگری این استان که در سطح کشور شناخته  شــده اند، برگزار کنیم. کرم زاده با اشاره به 
تبدیل شدن ساختمان قدیمی کارخانه ریسباف به موزه منطقه ای افزود: استاد فرشچیان با شنیدن 
این خبر، دو اثر ارزشــمند خود را به این گنجینه اهدا کرد. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی استان اصفهان از اساتید برجسته هنر خواست تا در حفظ و گسترش میراث فرهنگی 
کشــور بویژه هنر نگارگری کمک و برای ایجاد موزه ای فاخر در شأن استان و کشور، همکاری کنند. 
وی گفت: میراث فرهنگی اصفهان در تاش است تا زمینی به مساحت دو تا سه هزار مترمربع برای 
احداث یک گالری بزرگ خودگردان در نظر بگیرد تا آثار فاخر معاصر در آن به نمایش گذاشته شود.

حمایت از صنایع دستی و آثار هنری با برگزاری تورهای تخصصی
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان گفت: یکی دیگر از برنامه های 
ما برای بازدید از نمایشــگاه ها و فروش آثار تاریخی، راه اندازی تورهایی تخصصی است تا از این 
طریق آثار هنری نه تنها در موزه ها بلکه در بازارهای جهانی نیز به نمایش گذاشته شود. وی تأکیدکرد: 
برای اینکه هنرمندان از تولیدات خود بهره مند شوند باید موضوع معیشت آنان به طور جدی تر مورد 
توجه قرار گیرد و راه های اقتصادی بهتری برای فروش آثار هنــری پیدا کنیم. کرم زاده افزود: باید 
مکان هایی را هم برای جمع آوری آثار هنری فراهم کنیم تا گردشگران خارجی عاقه مند به صنایع  
دستی بتوانند در قالب تورهای تخصصی وارد کشور شوند و آثار را خریداری کنند. وی تصریح کرد: 
یکی از مهمترین مشکات ما، مارکتینگ و تبلیغات و بازار صنایع دستی است که در این راستا، شروع 
به مســتندنگاری آثار هنری کرده ایم اما باید کتاب های فاخر و به روز را در این زمینه منتشر کنیم تا 

شناسنامه ای برای هنرمندان ایجاد شود.
به گزارش »ایرنا«، نمایشگاه تخصصی نگارگری و تذهیب با عنوان »میراث ماندگار ۲«، شامل 5۰ اثر 
از آثار استاد مجید صادق زاده است که برخی از آنها بیش از ۳۰ سال پیش خلق شده اند. این هنرمند 
برجسته نگارگری در این نمایشگاه عاوه بر مرور آثار گذشته، جدیدترین دستاوردهای هنری اش 

را نیز به نمایش گذاشته است.

با مسئولان

 اجرای طرح مرمت قسمت های آسیب دیده ضلع 
جنوبی مسجد میرعماد کاشان با اعتبار 3 میلیارد ریال 
از محل اعتبارات ملی انجام شده است. تراشیدن 
اندود گچ های فرسوده، اجرای گچ کاری بدنه ها، 
 اجرای شمشه گیری، برخی از این اقدامات مرمتی 

انجام شده است

دوشنبه ۲۴ دی ۱۴۰۳ / ۱۲ رجب  ۱۴۴۶ / ۱۳ ژانویه  ۲۰۲۵ / شماره ۴۲۷۶

ســخنگوی میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع  دستی اســتان اصفهان از 
مشــارکت ۱۰ میلیارد ریالی این اداره کل در مرحله سوم مرمت و احیای خانه 

تاریخی »امام جمعه « اصفهان خبر داد.
به گزارش »ایرنــا«، خانه تاریخی امام  جمعه اصفهــان متعلق به دوره صفویه 
است و در سمت شــمال حریم مســجد جامع عتیق قرار دارد؛ این اثر در سال 

۱۳45 در فهرست آثار ملی کشور ثبت شد.
شــهرام امیری در گفت و گو با »ایرنا« در این باره اظهار کرد: خانه امام جمعه 
اصفهان ســه حیاط دارد که تاکنون مرمت دو حیاط آن انجام شــده اســت و 
مرحله سوم آن با مشارکت میراث  فرهنگی صورت می گیرد. سخنگوی میراث  
فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی اســتان اصفهان خاطرنشان کرد: حیاط 
سوم این خانه که در مرحله سوم مرمت می گنجد، قسمتی است که سه سال 
پیش بر اثر تخریب دیوار، خبرساز شد و حالا باید بازسازی شود. امیری افزود: 

پس از استقرار دفتر ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات در دو حیاط مرمت 
شده این خانه تاریخی، مرمت حیاط ســوم نیز به تدریج با تخصیص اعتبارات 
آغاز می شود. وی با بیان اینکه دو مرحله مرمت  بنای مذکور از سال ۱4۰۱ توسط 
دفتر فنی حــوزه علمیه و با نظــارت اداره میراث  فرهنگی اصفهان آغاز شــد و 
اوائل دی ماه امسال به اتمام رسید، گفت: این خانه تاریخی با نظر امام جمعه 
اصفهان و موافقت میراث فرهنگی تحویل ســتاد بازسازی عتبات عالیات شد 

تا با گرفتن کاربری از خطر ویرانی نجات پیدا کند. 
امیری با اشــاره به اینکه این موضوع در راستای تفاهم صورت گرفته بین اداره 
کل میراث  فرهنگی و امام جمعه اصفهان صورت گرفت، اظهار کرد: حوزه علمیه 
نیز پیش تر خانه »وثیق انصاری« را در اختیار میراث فرهنگی استان اصفهان 

قرار داد تا کاربری گردشگری پیدا کند. 
سخنگوی میراث  فرهنگی استان اصفهان ادامه داد: اداره کل میراث  فرهنگی 

اســتان اصفهان نیز در مقابل برای مرحله ســوم مرمت خانه امام جمعه قول 
مشارکت داده است. امیری با بیان اینکه با این اقدام هر دو خانه تاریخی امام 
جمعه و وثیق انصاری در مسیر احیا قرار گرفتند، گفت: خانه وثیق انصاری هفته 
گذشــته پس از بازدید مدیرعامل صندوق احیا و بهره برداری از اماکن تاریخی 

در فهرست واگذاری  قرار گرفت.
به گزارش »ایرنا«، خانه امام جمعه، بنایی صفوی است و برخی از قسمت های 
آن در دوران قاجار بازســازی شــد؛ این خانه در دوره قاجار محل اقامت امام 
جمعه وقت اصفهان شــد و یکی از بزرگ ترین خانه های تاریخی این شــهر 

محسوب می شود. 
خانه تاریخی وثیق انصــاری نیز یکی از خانه های قاجاری اصفهان اســت که 
در فهرســت آثار ملی قرار دارد؛ این خانه توسط سرهنگ حسن وثیق انصاری، 

رئیس مستوفیان دربار ظل السلطان بنا شده است.

مشارکت میراث  فرهنگی در مرمت خانه تاریخی امام جمعه اصفهان

مفاد آراء
10/281 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر رای شماره 3217 مورخ 1403/8/30 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
جنوب اصفهان تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضی، مالکيــت خانم مرجان بقائی  به 
شناسنامه شماره 2365 کدملی 1289190781 صادره اصفهان فرزند عزيزاله  در ششدانگ 
يکباب ساختمان مسکونی به مساحت  80/33 متر مربع مفروزی از  پلاک شماره 4786  
 اصلی واقع در اصفهان بخش 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان مع الواسطه و به موجب 
بيع نامه عادی از طرف قربانعلی هادی دنبه ) مالک رسمی( به متقاضی واگذار گرديده است. 
 لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاريخ انتشــار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايی 
تقديم نمايند. بديهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/10/09
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/24

م الف: 1852602  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
مفاد آراء

10/282 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامــه اجرايي قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي  باغبهادران تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده اســت. لذا مشــخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به 
منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 2 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف 
مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. 
بديهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات سند 

مالکيت صادرخواهد شد. 
1- راي شماره 14036030202253000501 مورخ 1403/08/29  آقای سجاد هادی 
فرزند اکبر  نسبت به ششدانگ يکبابخانه به مساحت 109/75  متر مربع قسمتی از پلاک 
262-  اصلی  واقع در خشــوئيه بخش 9 ثبت اصفهان خريداری شده با واسطه از مالک 

رسمی لطف اله مهدی خشوئی 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/10/09
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/24

م الف: 1850189 حسين عينی- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران
مفاد آراء

10/283 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر با آراء صادره هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در ثبت نياســر تصرفات مالکانه متقاضی محرز گرديده است لذا 
مشخصات متقاضی و ملک مورد تقاضا به شــرح ذيل جهت اطلاع عموم در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی ميگردد و در صورتی که افراد نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند از تاريخ انتشار اولين نوبت آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد و املاک نياسر ارائه و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تسليم نمايند بديهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد همچنين 

صدور سند مالکيت مانع مراجعه معترضين به محاکم قانونی نخواهد بود 
1. رای شماره 140360302248001570 مورخ 1403/8/19 هيات اول موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک نياسر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا آزاده نياسر فرزند حسين 
نسبت به ششدانگ يکباب خانه بمســاحت 435.47 متر مربع در قسمتی از پلاک 4023 

فرعی از 35 اصلی واقع در بخش 6 حوزه ثبتی نياسر. مالک رسمی 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/10/09
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/24

 م الف: 1853067 احسان زارع رئيس اداره ثبت اسناد و املاک نياسر 
تحدید حدود اختصاصی

10/284 شماره نامه: 140385602011006623-1403/10/19 چون تحديد حدود ششدانگ  

يکباب عمارت پلاک ثبتی 0 فرعــی از 59  اصلی واقع در جــزء  بخش يک حوزه ثبتی 
خوانسار که طبق سوابق و پرونده ثبتی  به نام ناهيد شــريفی و غيره فرزند محمد علی 
در جريان ثبت اســت و عمليات تحديد حدود قانونی آن به عمل نيامده است. اينک بنا 
به دستور قســمت اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحديد حدود پلاک 
مرقوم در روز چهارشــنبه مورخ 1403/11/24 ســاعت 9 صبح در محل شروع و به عمل 
خواهد آمد، لذا به موجب اين آگهی به کليه مجاورين اخطار می گردد که در روز و ساعت 
مقرر در اين آگهی در محــل حضور يابند و اعتراضات مالکين يــا مجاورين مطابق ماده 
 20 قانون ثبت از تاريخ تنظيم صــورت مجلس تحديدی تا 30 روز پذيرفته خواهد شــد. 
تاريخ انتشار: 1403/10/24 م الف: 1863412 حبيب اکبری مدير واحد ثبتی حوزه ثبت 

ملک خوانسار 
تحدید حدود اختصاصی

10/285 شماره نامه: 140385602011006622-1403/10/19 چون تحديد حدود ششدانگ  
يکباب محوطه عمارت  پلاک ثبتی 1 فرعــی از 59  اصلی واقع در جزء  بخش يک حوزه 
ثبتی خوانسار که طبق سوابق و پرونده ثبتی  به نام ابراهيم حيدری و غيره فرزند غضنفر 
در جريان ثبت اســت و عمليات تحديد حدود قانونی آن به عمل نيامده است. اينک بنا 
به دستور قســمت اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحديد حدود پلاک 
مرقوم در روز چهارشــنبه مورخ 1403/11/24 ســاعت 9 صبح در محل شروع و به عمل 
خواهد آمد، لذا به موجب اين آگهی به کليه مجاورين اخطار می گردد که در روز و ساعت 
مقرر در اين آگهی در محــل حضور يابند و اعتراضات مالکين يــا مجاورين مطابق ماده 
 20 قانون ثبت از تاريخ تنظيم صــورت مجلس تحديدی تا 30 روز پذيرفته خواهد شــد. 
تاريخ انتشار: 1403/10/24 م الف: 1863401 حبيب اکبری مدير واحد ثبتی حوزه ثبت 

ملک خوانسار 
فقدان سند مالکیت

10/286 موضوع آگهی فقدان سند مالکيت پلاک 21 فرعی از 3599 اصلی بخش 1، سميه 
فراست فرزند محمدابراهيم باستناد يکبرگ استشــهاد محلی که هويت و امضاء شهود 
رسما« گواهی شده مدعی است که تمامت ششدانگ پلاک 21 فرعی از 3599 اصلی در 
گلپايگان بخش يک که در دفتر املاک سيستمی به شماره 139520302010003835  بنام 
سميه فراست فرزند محمدابراهيم ثبت و ســند صادر و تسليم گرديد و طی شماره 1669 
مورخ 1400/04/20 در رهن بانک پارسيان می باشد و معامله ديگری هم انجام نشده  است.

نحوه گم شدن يا از بين رفتن سند: اسباب کشــی ازبين رفته/ مفقود شده است چون در 
خواست صدور المثنی سند مالکيت نامبرده را نموده طبق تبصره يک اصلاحی ماده 120 

آئين نامه قانون ثبت مراتب آگهی می شود که هر کس مدعی انجام معامله غير از آنچه 
در اين آگهی ذکرشده( نسبت به آن يا وجود سند مالکيت مزبور نزد خود باشد از تاريخ انتشار 
اين آگهی تا ده روز به اين اداره مراجعه و اعتراض خود را کتبا« ضمن ارائه اصل سند مالکيت 
و سند معامله تسليم نمايد تا مراتب صورت مجلس و اصل سند به ارائه مسترد گردد، اگر 
ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرسد يا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنی سند 
مالکيت مرقوم صادر و به متقاضی تسليم خواهد شد. م الف 1863622 محمد سلمانی 

مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گلپايگان از طرف الهه نادری
تحدید حدود اختصاصي

10/287 شماره نامه: 140385602033004441- 1403/10/02 چون تمامي ششدانگ يکدرب 
باغ دوازده رجلی مزروعی معروف سودين پلاک ثبتي 1004 فرعي از 212- اصلي واقع در 
دشت بزرگ طرق جزء بخش 11 نطنز که طبق ســوابق و پرونده ثبتي به نام آقای حسن 
شکوهی طرقی و غيره فرزند ميرزا در جريان ثبت ميباشد و عمليات تحديد حدود قانوني آن 
به عمل نيامده است. اينک بنا به دستور قسمت اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضاي 
نامبرده تحديد حدود پلاک مرقوم در روز سه شنبه مورخ 1403/12/14  ساعت 10 در محل 
شروع و به عمل خواهد آمد لذا به موجب اين آگهي به کليه مجاورين اخطار مي گردد که 
در روز و ساعت مقرر در اين آگهي در محل حضور يابند و اعتراضات مالکين يا مجاورين 
مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاريخ تنظيم صورتمجلس تحديدي تا سی روز پذيرفته خواهد 
شد.تاريخ انتشار:1403/10/24  م الف: 1864609 رحمت اله شاهدي مدير واحد ثبتي 

حوزه ثبت ملک نطنز
تحدید حدود اختصاصي

10/288 شماره نامه: 140385602033004444- 1403/10/02 چون تمامي ششدانگ يکباب 
خانه مشتمل به سه اطاق تحتانی و يکباب فوقانی پلاک ثبتي 1007 فرعي از 212- اصلي 
واقع در دشت بزرگ طرق جزء بخش 11 نطنز که طبق سوابق و پرونده ثبتي به نام آقای 
حسن شکوهی طرقی و غيره فرزند ميرزا در جريان ثبت ميباشد و عمليات تحديد حدود 
قانوني آن به عمل نيامده است. اينک بنا به دستور قسمت اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق 
تقاضاي نامبرده تحديد حدود پلاک مرقوم در روز سه شــنبه مورخ 1403/12/14  ساعت 
12 در محل شــروع و به عمل خواهد آمد لذا به موجب اين آگهي به کليه مجاورين اخطار 
مي گردد که در روز و ساعت مقرر در اين آگهي در محل حضور يابند و اعتراضات مالکين 
يا مجاورين مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاريخ تنظيم صورتمجلس تحديدي تا سی روز 
پذيرفته خواهد شد.تاريخ انتشــار:1403/10/24  م الف: 1864624 رحمت اله شاهدي 

مدير واحد ثبتي حوزه ثبت ملک نطنز



معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان تأکید کر د:

 احیای مادی های اصفهان برای کنترل فرونشست 
ضروری است

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان گفت: مادی های قدیمی کلانشهر اصفهان نقش 
بسزایی در کنترل فرونشست زمین دارند و احیای این سازه های منحصر به فرد، ضروری است.

به گزارش »ایرنا«، واژه مادی در گویش اصفهانی به نهرهای فراخی گفته می شود که برای آبرسانی از 
رودخانه زاینده رود به این شهر منشعب می شود؛ به گفته کارشناسان 1000 کیلومتر مادی در اصفهان 

وجود داشت که امروزه از حدود ۲۷0 کیلومتر موجود، ۲۳0 کیلومتر آن قابلیت استفاده دارد.
معاون استاندار اصفهان در جلسه شورای برنامه ریزی و توســعه استان اصفهان که با حضور رئیس 
سازمان نقشه برداری کشور برگزار شــد، بر کنترل فرونشست زمین با احیای مادی های بافت قدیم 
اصفهان تأکید کرد و افزود: این سازه دارای نقش بسیاری در تزریق آب است که فقط در اصفهان وجود 
داشته و سایر شهرهای جهان از داشتن آن محروم هستند. کوروش خسروی اضافه کرد: این سازه 
بی نظیر در اصفهان به طول حدود ۳00 کیلومتر گسترش یافته است و احیای آن در زمان پرآبی و جریان 
زاینده رود به کاهش تنش های ناشی از کم آبی مانند فرونشست کمک می کند. وی گفت: اقداماتی 
توسط شهرداری اصفهان در زمینه اتصال این مادی ها انجام شده است که باید تکمیل شود. خسروی 
با اشاره به ضرورت تغییر الگوی کشت در شمال و شمال شرق اصفهان، افزود: حرکت به سمت کشت  
دیم و محصولاتی مانند گیاهان دارویی در این منطقه ضروری اســت که می توان در این زمینه بسته 

مدیریتی جامعی را طراحی کرد. 

لزوم تأمین اعتبارات مصوب فرونشست زمین در اصفهان
استاندار اصفهان نیز در این جلســه با اشــاره به مطالبه ۶00 میلیارد ریالی این استان برای مقابله با 
فرونشست زمین، گفت: لازم اســت این اعتبارات مصوب هرچه ســریع تر توسط سازمان برنامه و 
بودجه تخصیص یابد. مهدی جمالی نژاد با تأکید بر لزوم توجه ویژه به پدیده فرونشست در اصفهان، 
خاطرنشان کرد: انتظار می رود که اعتبارات مصوب برای اصفهان در این زمینه به روز پرداخت شود تا 
پروژه های مربوطه هرچه زودتر عملیاتی شود. استاندار اصفهان با بیان اینکه تصویربرداری به روز از 
استان و عقد تفاهم نامه های مشترک دستگاه های اجرایی و شهرداری ها با سازمان نقشه برداری کشور 

در این زمینه ضروری است، افزود: ۲0 ایستگاه پایش فرونشست زمین باید در استان ایجاد شود. 

ضرورت روزآمد شدن ایستگاه های پایش فرونشست در استان 
رئیس سازمان نقشه برداری کشور نیز در این نشست بر آمادگی این نهاد برای تهیه اطلاعات مورد نیاز 
دستگاه های اجرایی استان اصفهان تأکید کرد و گفت: استفاده از سامانه های نوین مثل »زیرساخت 
داده مکانی« )SDI( برای شناخت جامع اطلاعات و روزآمد بودن آن ضروری است. اسکندر صیدایی 
با تأکید بر ضرورت روزآمد شدن ایستگاه های پایش فرونشســت در استان اصفهان، خاطرنشان 
کرد: طبق قانون، مرجعیت نقشه برداری با این سازمان است اما برخی دستگاه های اجرایی به بخش 
خصوصی یا نهادهایی که جایگاه قانونی ندارند مراجعه می کنند که نقشه های آنها مورد تأیید سازمان 
نقشه برداری نیســت. اکبر صالحی، معاون امنیتی و انتظامی اســتانداری اصفهان نیز در شورای 
برنامه ریزی و توسعه استان اصفهان بر توجه به دغدغه های مردمی در زمینه فرونشست زمین تأکید 

کرد و گفت: امیدآفرینی در زمینه رفع چالش های استان ضروری است.
به گزارش »ایرنا«، فرونشست بسیاری از دشت های استان اصفهان را به شدت درگیر کرده و در این 
شرایط دشت گلپایگان، نجف آباد، مهیار شــمالی، مهیار جنوبی-دشت آسمان، اردستان، اصفهان- 
برخوار، بادرود-خالدآباد، مورچه خورت و دامنه- داران از بحران فراتر رفته اســت. دشــت اصفهان 
به عنوان یکی از مهمترین دشت های این استان به طور میانگین 1۵ سانتیمتر در سال نشست می کند 
و جمعیت ۲.۵ میلیون نفری، زیرساخت های شهری و بناهای تاریخی این نگین فلات مرکزی در 

خطر جدی قرار دارند.

سرشماری گونه نادر هوبره در زیستگاه های استان اصفهان؛ 

جمعیت حیات وحش قمیشلو افزایش یافت
معــاون محیط زیســت طبیعــی و تنــوع زیســتی اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان اصفهان از برنامه ریزی برای اجرای طرح سرشماری 

و برآورد جمعیتی از گونه نادر هوبره در زیستگاه های این استان خبرداد.
حسین اکبری در گفتگو با »مهر« با اشــاره به اجرای طرح سرشماری 
پاییزه و زمســتانه حیات وحش در زیستگاه های استان اصفهان، اظهار 
کرد: امسال برنامه سرشماری جمعیت گونه نادر هوبره نیز به طور جداگانه 
در هفت شهرستان نیمه شمالی و شرقی استان که زیستگاه های حیات 
وحش خوبی وجود دارد، اجرا می شود. وی خاطرنشان کرد: لازم است 
که برآورد جمعیتی از وضعیت پرنده نادر هوبره در سطح استان اصفهان 

داشته باشیم که این مهم نیاز به برنامه ریزی خاص خود را دارد.

سرشماری پرندگان آبزی در ۱۳ سایت منتخب اصفهان
معاون محیط زیســت طبیعی و تنوع زیســتی اداره کل محیط زیست 
اســتان اصفهان با بیان اینکه برنامه سرشماری زمستانه پرندگان آبزی 
در حال انجام اســت، افزود: به رغم اینکه متأســفانه تالاب بین المللی 
گاوخونی خشک است اما در فصل پاییز و زمســتان به دلیل موقعیت 
خاص اصفهان که در مرکز کشور و مسیرهای مهاجرتی پرندگان قرار دارد، 
در زیستگاه های منتخب آبی استان چه طبیعی و چه دست ساز از جمله 
تالاب ها، سدهای آبخیزداری و تصفیه خانه ها در 1۳ سایت منتخب برآورد 

جمعیتی از پرندگان آبزی انجام می شود.
اکبری با اشــاره به اینکه مطابق وحدت رویه موجود و برنامه ریزی های 
انجام شــده طرح ملی سرشماری پاییزه و زمســتانه حیات وحش در 
استان اصفهان نیز از اواسط آبان ماه ســال جاری از پارک ملی قمیشلو 
آغاز شد، ادامه داد: 10 منطقه در این استان در فهرست سرشماری حیات 

وحش شاخص )کَل و بز، قوچ و میش و آهو( است.

سرشماری حیات وحش به روش مشاهده مستقیم است
وی با اشاره به اینکه تاکنون سرشماری حیات وحش در زیستگاه های 
پارک ملی کلاه قاضی، موته، کهیاز، خارو و عباس آباد نایین انجام شده 
است، اضافه کرد: سرشماری در زیستگاه های قمصر و برزوک، پناهگاه 
حیات وحش یخاب و دالانکوه به دلیل شرایط آب و هوایی و بارش برف 
طی هفته های اخیر به تعویق افتاد.  معاون محیط زیست طبیعی و تنوع 
زیســتی اداره کل حفاظت محیط زیست اســتان اصفهان با بیان اینکه 
سرشماری حیات وحش و پرندگان به روش مشاهده مستقیم انجام 
می شود، ادامه داد: تلاش می شود طی روزهای آینده سرشماری حیات 

وحش شاخص استان به اتمام برسد.

امسال جمعیت حیات وحش در قمیشلو افزایش و در کلاه قاضی 
کاهش نسبی دارد

اکبری با اشاره به اینکه امسال در سرشماری ها در برخی مناطق افزایش و 
در برخی دیگر از زیستگاه ها کاهش جمعیت حیات وحش را شاهد بودیم، 
افزود: تعداد جمعیت، درصد افزایش یا کاهش و علل آن، پس از پایان 
سرشماری و انجام بررسی ، اطلاع رســانی خواهد شد. وی خاطرنشان 
کرد: امسال جمعیت حیات وحش شاخص به طور مثال در پارک ملی 
قمیشلو افزایش داشــته اما در پارک ملی کلاه قاضی به صورت نسبی و 

کم کاهش یافته است.
معــاون محیط زیســت طبیعــی و تنــوع زیســتی اداره کل حفاظت 
محیط زیست اصفهان اضافه کرد: باید توجه داشت که شرایط جغرافیایی 
و آب و هوا در زیستگاه ها متفاوت بوده زیرا اصفهان، استانی پهناور است و 
میزان بارندگی ها، شرایط آب و هوایی و پوشش گیاهی، منطقه به منطقه 

متفاوت است.

متغیرهای مختلفی بر جمعیت حیات وحش اثرگذار است
اکبری با بیان اینکه متغیرهای مختلفی بر افزایش یا کاهش جمعیت 
حیات وحش تأثیر گذار اســت، افزود: در پارک ملــی و پناهگاه حیات 
وحش کلاه قاضی، شرایط خشکسالی چندین ساله را تجربه می کنیم، 
از یک ســو اقلیم زیستگاه گرم و خشــک بوده و از ســوی دیگر وجود 
روســتاهای اطراف منطقه و موضوع ایزوله و جزیره ای شدن آن مطرح 
اســت و این عوامل در کلاه قاضی و سایر متغیرها روی جمعیت حیات 
وحش اثر دارد. وی همچنین درخصوص سرشماری گونه های گوشتخوار 
حیات وحش، اظهار کرد: بــرآورد جمعیتی اینها به لحاظ شــرایط بوم 

شناختی، رفتاری و پنهان کاری که شب فعال هستند، معمول نیست و 
شرایط خاص خود را دارد.

برآورد جمعیتی حیات وحش گوشتخوار به روش تلفیقی
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل محیط زیست اصفهان 
افزود: درخصوص گونه های گوشتخوار از روش های مشاهده مستقیم و در 
برخی موارد ما از روش های تلفیقی )ردپا، نمایه ها و...( استفاده می کنیم 
که بتوانیم درک بهتری از شــرایط گوشــتخواران در استان مانند پلنگ، 
گرگ، روباه، شاه روباه، کاراکال، گربه وحشی و گربه شنی و یا احتمال بقا 

یوزپلنگ را داشته باشیم اما سرشماری امکان پذیر نیست.
اکبری خاطرنشــان کرد: این اطلاعات را همراه با طرح های سرشماری 
گونه های شاخص و هم پایش های دوره ای و شبانه روزی محیط بانان 
جمع آوری می کنیــم و تحلیل این داده ها نشــان می دهد که وضعیت 

حیات وحش گوشتخوار به چه صورت است.
به گزارش »مهر«، هوبره آسیایی از جمله پرندگان نادر و زیبایی است که 

در مناطق خشک و نیمه خشک زندگی می کند. 
هوبره آســیایی از گونه های بســیار نادر و در معرض انقراض است و در 
فهرســت ســرخ اتحادیه جهانی حفاظت )IUCN( در رده موجودات 

حساس و آسیب پذیر قرار دارد. 
همه چیزخوار بودن این پرنده و دفع آفاتی همچون سوسک، ملخ، کرم و 
دیگر حشرات کمک فراوانی به کشاورزی می کند. این پرنده در زنجیره 
غذایی بیابان نیز نقشی چشمگیر دارد، هوبره با خوردن بذر گیاهان و دفع 

آن در جایی دیگر به پراکنش گیاهان کمک می کند.
اســتان اصفهان دارای چهار منطقه حفاظت شــده کرکــس )واقع در 
شهرســتان های نطنز و میمه(، قمصــر و برزوک )واقع در شهرســتان 
کاشان(، کهیاز )واقع در شهرستان اردســتان( و دالانکوه )در محدوده 

شهرهای دامنه و چادگان( است. 
پارک ملی و پناهگاه حیات وحش کلاه قاضــی )در محدوده اصفهان-

بهارستان( و قمیشلو )در محدوده شهرهای شاهین شهر، خمینی شهر، 
نجف آباد و تیران و کرون( پناهگاه موته )واقع در شهرســتان میمه( و 
پناهگاه حیات وحــش عباس آباد )محدوده ناییــن و خور وبیابانک(، 
تالاب بین المللی گاوخونی )در محدوده شهر ورزنه( همچنین 1۲ منطقه 
شــکار ممنوع از جمله مناطق حنا، خارو، ســتبله، کلاته و یخاب از دیگر 

ظرفیت های زیست محیطی و طبیعی استان اصفهان است. 
مساحت مناطق تحت مدیریت محیط زیســت استان در حال حاضر به 

حدود ۲.۵ میلیون هکتار می رسد.

با مسئولان جامعه
دوشنبه ۲۴ دی ۱۴۰۳ / ۱۲ رجب  ۱۴۴۶ / ۱۳ ژانویه  ۲۰۲۵ / شماره ۴۲۷۶

رئیس پلیس راهور اســتان اصفهان گفت: پلیس 
راهور به منظور کاهــش آلودگی هوا و ارتقای ایمنی 
ترددها در معابر، طرح رایــگان معاینه فنی برای 10 

هزار موتورسیکلت را در شهر اصفهان اجرا می کند.
ســرهنگ علی اصغر زارع در گفتگو با »مهر« اظهار 
کرد: این طرح به صورت ویژه در کلانشــهر اصفهان 
که آلودگی هــوا به یکی از معضــلات اصلی تبدیل 
شده اجرا می شود و هدف آن تشویق موتورسواران 
به رعایت اســتانداردهای فنی و زیســت محیطی 
اســت. وی افــزود: معاینــه فنــی رایــگان بــه 
موتورسیکلت ســواران این امــکان را می دهد که با 
بررسی و رفع مشکلات فنی وسیله نقلیه خود، از بروز 
حوادث و همچنین آلودگی های ناشــی از سوخت 

ناقص جلوگیــری کنند، کارشناســان پلیس راهور 
تأکید دارند که این اقــدام می تواند به بهبود کیفیت 
هوای شهرها و افزایش ایمنی در تردد کمک شایانی 
کند. رئیس پلیس راهور استان اصفهان با اشاره به 
اهدای بیش از ۲00 عدد کلاه ایمنی به موتورسیکلت 
ســواران قانونمند در این طرح تصریــح کرد: از روز 
یکشنبه ۲۳ دی ماه)دیروز( این طرح با همکاری 
شهرداری اصفهان آغاز شده و در همین رابطه پلیس 
راهور از تمامی موتورســواران دعــوت می کند تا با 
مراجعه به مراکز معاینه فنی، از این فرصت بهره مند 
شوند و در راســتای حفظ محیط زیست و سلامت 

عمومی گام بردارند.
سرهنگ زارع گفت: پلیس راهور به منظور کاهش 

آلودگی هــوا و ارتقای کیفیت زندگی شــهروندان، 
اقداماتی را در دســتور کار خود قرار داده است. این 
اقدامات شامل اجرای طرح های معاینه فنی رایگان 
برای وسایل نقلیه، به ویژه موتورسیکلت ها و تشویق 
رانندگان به رعایت اســتانداردهای زیست محیطی 
می باشد. وی خاطرنشان کرد: پلیس راهور با هدف 
افزایش آگاهی عمومی و همکاری با شــهروندان، 
برنامه هایی را برای نظارت بر وضعیت فنی خودروها 
و موتورسیکلت ها طراحی کرده اســت تا از انتشار 
آلاینده هــا جلوگیری کند و به بهبــود کیفیت هوای 
شــهرها کمک کند. این اقدامات نشان دهنده عزم 
جدی پلیس در راســتای حفظ محیط زیســت و 

سلامت عمومی است.

اجرای طرح رایگان معاینه فنی ۱۰ هزار  موتورسیکلت در اصفهان 

رد ادعای کمبود تجهیزات ایمنی در حریق دانشگاه صنعتی 
اصفهان

بروز آتش سوزی در خوابگاه پسران دانشگاه صنعتی اصفهان، گمانه زنی هایی را در این باره به همراه 
داشته و برخی مدعی کمبود تجهیزات ایمنی در اثنای حادثه شده اند در حالی که مدیران دانشگاه 
از وجود تجهیزات ایمنی از جمله کپســول های اطفای حریق و به کارگیری آنها در زمان واقعه خبر 
می دهند. به گزارش »ایرنا«، دانشجویان پسر ساکن یکی از خوابگاه های دانشگاه صنعتی اصفهان 
حدود ساعت یک بامداد شــنبه ۲۲ دی متوجه وقوع آتش ســوزی در یکی از اتاق های زیرزمین 

خوابگاه شدند و موضوع را به انتظامات خوابگاه و آتش نشانی خبر دادند.
به گفته دانشجویان و مسئولان دانشگاه صنعتی اصفهان، این حادثه در یکی از اتاق های زیرزمین 
خوابگاه 1۲ الغدیر اتفــاق افتاد و بر اثــر آن تعدادی کمد، کتــاب و کارتن موجــود در محل دچار 

آتش سوزی شد و دود ناشی از آن به طبقات فوقانی خوابگاه نفوذ کرد.
مجتبی بابایی خورزوقی، معاون دانشجویی دانشگاه صنعتی اصفهان با بیان اینکه با حضور نیروهای 
آتش نشانی این حادثه به موقع مهار شــد، اعلام کرد: یکی از دانشجویان هنگام خروج اضطراری 
آســیب دیدگی جزیی دید و ۲ نفر نیز دچار دودگرفتگی خفیف شدند که همگی به صورت سرپایی 

تحت مداوا قرار گرفتند.
مدیران این دانشــگاه تأکید کردند که جز دفتری که دچار حریق شده، هیچ خسارت کلی و جزیی 
به دفاتر جانبی و اتاق های خوابگاه وارد نشــده و در ساعت اولیه حادثه، پاکسازی محل نیز به طور 

کامل انجام  شده است و هیچگونه نگرانی بابت اسکان دانشجویان در خوابگاه مذکور وجود ندارد.
همچنین به گفته سرآتشیار محمد شریعتی، سخنگوی سازمان آتش نشانی شهرداری اصفهان، در 
زمان وقوع حادثه حدود ۴00 دانشجو در خوابگاه حضور داشتند و عملیات اطفای حریق و تخلیه دود 
به صورت همزمان و بدون ایجاد خسارت جانی توسط آتش نشانان اصفهان و خمینی شهر به همراه 

تیم آتش نشانی مستقر در دانشگاه صنعتی اصفهان انجام شده است.
روابط عمومی دانشگاه صنعتی اصفهان نیز در پی بروز این حادثه اعلام کرد: کارشناسان آتش نشانی 
و عوامل قضایی در حال بررسی علل وقوع حادثه از جمله احتمال عمدی بودن آن هستند و به طور 
قطع در صورت تأیید شواهد و مدارک در این زمینه با افرادی که با به خطر انداختن جان دانشجویان 
بدنبال خبرسازی و برهم زدن آرامش روانی دانشجویان هســتند، از طریق مراجع قضایی برخورد 
خواهد شد. درحالی که مسئولان دانشگاه صنعتی اصفهان بر بررسی کارشناسانه دلایل وقوع حادثه 
آتش سوزی تأکید دارند، حدس و گمانه های نیز در این زمینه در شبکه های اجتماعی مطرح شده 
اســت و در این میان، عده ای مدعی کمبود تجهیزات ایمنی هنگام بروز حادثه در این مرکز علمی 
شده اند. مدیر روابط عمومی دانشگاه صنعتی اصفهان با رد این ادعا گفت: کپسول های آتش نشانی 

مستقر در محل هنگام بروز حادثه بامداد شنبه شارژ بوده و از آنها هم استفاده شده است.
فروغ رستگارمهر در گفت و گو با »ایرنا« تأکید کرد: دانشجویان و نیروهای خوابگاه در همان لحظات 
اولیه حادثه با استفاده از همین کپسول ها به اطفای حریق پرداختند و تا زمان رسیدن خودروهای 

آتش نشانی مانع از سرایت آتش به دیگر فضاهای خوابگاه شدند.
وی تصریح کرد: تجهیزات ایمنی از جمله کپســول های اطفاء حریق خوابگاه مشــکلی نداشت و 

صورتجلسه آتش نشانی درباره فعال بودن آنها هنگام بروز حادثه نیز موجود است.
مدیر روابط عمومی دانشگاه صنعتی اصفهان اضافه کرد: محل آتش سوزی دفتر یکی از تشکل های 

دانشجویی بود که در آن اقلامی مثل کتاب، پوستر و پارچه نوشته)بَنر( نگهداری می شد.
رستگارمهر با اشاره به اینکه نیروهای آتش نشانی مستقر در دانشگاه در همان لحظات اولیه به محل 
حادثه اعزام شدند، خاطرنشان کرد: در زمان حاضر آرامش در خوابگاه ها حاکم است و دانشجویان 

در حال مطالعه و آماده شدن برای امتحانات پایان ترم هستند.
به گزارش »ایرنا«، دانشگاه صنعتی اصفهان با حدود 10 هزار و ۵00 دانشجو و ۵00 عضو هیئت علمی 
در شمال کلانشهر اصفهان است؛ ظرفیت خوابگاه های این دانشگاه برای حدود ۴۲00 دانشجو است. 

در آذر سال 1۴01 نیز یکی از آزمایشگاه های دانشکده شیمی این دانشگاه دچار آتش سوزی شد.

عکس خبر

خبر روزاخبار

 تأمین دارو 
چالش خیریه های حامی 

کودکان سرطانی
مدیرعامل مؤسسه محک بزرگ ترین چالش 
برای کودکان مبتلا به ســرطان و مؤسسات 
حمایت از آنها را تأمین دارو بیان کرد و گفت: 
نوسانات زیاد در حوزه ارز چالش بزرگی است 
که باید برای آن چاره ای اندیشــیده شود. به 
گزارش »صاحب نیوز«؛ آراسب احمدیان در 
نشســت خبری خیریه های حامی کودکان 
مبتلا به سرطان که به همت مؤسسه خیریه 
کســا و با حضور مؤسســات درمان سرطان 
کودکان محــک )تهران(، کســا )اصفهان(، 
تسکین )آذربایجان( و مؤسسه خراسان در 
سالن اجتماعات مجتمع مطبوعاتی اصفهان 
برگزار شد، با اشــاره به بهبود 1۸ هزار کودک 
مبتلا به سرطان از سال 1۳۷0 که این مؤسسه 
تأسیس شد تاکنون ابراز کرد: 1۲ هزار و ۵00 
کودک تحت حمایت این مرکز قرار دارند. وی 
بیان کرد: پیش بینی ما این است که در حوزه 
درمان در سال آینده با چالش های متفاوت 
روبه رو هستیم؛ بنابراین سیاست گذاری های 

جدیدی را مطالبه می نماید. 
احمدیان در ادامــه به رایگان بــودن درمان 
کودکان سرطانی اشاره کرد و گفت: ۲0 درصد 
از کودکان مبتلا به ســرطان در محک تجربه 
و ۸0 درصد در سایر بیمارســتان های کشور 
درمان می شــوند و هزینه درمــان آنها کاملًا 
رایگان اســت. مدیرعامل مؤسســه محک 
با تأکید بــر اینکه ایــن مؤسســه از تمامی 
اســتانداردهای بین المللی پیروی می کند 
به یکی از بزرگ تریــن چالش های کودکان 
مبتلا به سرطان و مؤسســات حمایت از آنها 
اشــاره کرد و گفــت: تأمیــن دارو مهم ترین 
چالش این کودکان و مؤسســات حمایت از 
آنهاست که ارز آزاد و تغییر روش های درمان 
به ســمت درمان های ژنتیکی بعضاً علاوه بر 
آنکه زمان زیــادی را مطالبه می کند به همان 
اندازه هزینه ها را نیز افزایش داده اســت که 
بعضاً برای واردات آنها ارز آزاد مبادله می شود 
و نوســانات زیاد در حوزه ارز چالش بزرگی 
است که باید برای آن چاره ای اندیشیده شود.

پویش درختکاری به مناسبت میلاد حضرت امام علی)ع( و »روز پدر« همزمان با سراسر کشور در ۷0 هکتار از اراضی استان اصفهان اجرا می شود.
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اصفهان گفت: این پویش با مشــارکت مردمی و با هدف گسترش پوشش گیاهی در 
منطقه و توجه هر چه بیشتر به حفاظت از محیط زیست انجام می شود. عباس قاســمی در گفت و گو با »ایرنا« افزود: در این پویش در هر هکتار از اراضی بالغ 
بر 1۲0 درخت بادام اسکوپاریا به صورت بذر کشت می شود. وی ادامه داد: ۵0 هکتار از این پویش درختکاری به منطقه »سُه« در شمال شاهین شهر اختصاص 
دارد که قرار است روز جمعه با حضور دوستداران طبیعت انجام شود. قاسمی خاطرنشــان کرد: ۲0 هکتار از پویش مذکور نیز مربوط به منطقه »بَرزُک« از توابع 

شهرستان کاشان است.
به گزارش »ایرنا«، استان اصفهان 10.۷ میلیون هکتار وسعت دارد که بیش از ۹0 درصد آن معادل حدود ۹.۸ میلیون هکتار را عرصه  منابع طبیعی و ملی، حدود 
۴0۳ هزار هکتار را جنگل، ۶ میلیون هکتار را مرتع و سه میلیون هکتار را بیابان تشــکیل داده است. جنگل های استان به طور عمده در ۲ شهرستان فریدونشهر با 
۴0 هزار هکتار و سمیرم با ۲۵ هزار هکتار قرار دارد و سرانه جنگل در این منطقه کمتر از 0.1 هکتار است اما با وجود سطح کم، تنوع گونه ای خوبی)۳۵ گونه درختی 

و درختچه ای( دارد.

پویش درختکاری به مناسبت »روز پدر« در اصفهان اجرا می شود

عکس: صاحب نیوز

سامانه بارشی تا اواسط امروز در 
اصفهان فعال است

رئیس مرکــز پیش بینی و مخاطرات جــوی اداره کل 
هواشناسی اصفهان گفت: سامانه بارشی تا اواسط روز 
دوشنبه)امروز( فعال خواهد بود و بیشتر مناطق غربی، 
جنوبی و شمالی استان را تحت تاثیر قرار می دهد. این 
سامانه ناپایدار جوی، ضعیف است و به صورت پراکنده 
در استان فعالیت خواهد کرد. لیلا امینی با بیان اینکه 
جو پایداری از سه شنبه تا پنجشنبه این هفته در استان 
اســتقرار می یابد، افزود: موج ناپایــدار دیگری از روز 
جمعه وارد اصفهان خواهد شــد که نسبت به سامانه 

فعلی از قدرت بیشتری برخوردار است.



به نظر می رسد بهترین فصل دوران فوتبال سردار آزمون در حال رقم خوردن باشد.
به گزارش »ورزش سه«، تابستان امسال بود که سردار آزمون مهاجم ملی پوش کشورمان تصمیم گرفت فوتبالش را در شباب الاهلی امارات ادامه دهد. تصمیمی 

که با توجه به عملکرد سردار تا به اینجای فصل می توان گفت کاملًا درست گرفته شده است. 
شباب الاهلی جمعه شب در لیگ امارات به مصاف العین مدافع عنوان قهرمانی آسیا رفت و با تک گل 3 امتیازی سردار آزمون موفق به پیروزی یک بر صفر شد. 
این هشتمین گل ستاره ایرانی شباب الاهلی در این فصل لیگ امارات بود. سردار آزمون که تا به اینجای فصل فوتبال امارات با حضور در 20 بازی در همه تورنمنت ها 

توانسته 17 گل برای تیمش به ثمر برساند، در آستانه عبور از بهترین رکورد خودش قرار گرفته است. 
بهترین فصل فوتبالی سردار به 2020-2019 برمی گردد که او توانست در 38 بازی به میدان برود و در مجموع 21 بار دروازه حریفان را باز کند. او حالا فقط 4 گل تا 
رسیدن به این رکورد و تکرار آن فاصله دارد. لژیونر ایرانی علاوه بر فصل 2020-2019 که در زنیت توانست 38 بازی انجام دهد و 21 گل بزند، فصل بعد از آن نیز در 
همین تیم روسی در 29 بازی موفق به زدن 19 گل شد و حالا در شرایطی آمار 17 گل در 20 بازی از فصل جاری سومین رتبه عملکرد او را تشکیل می دهد که با توجه 

به بازی های باقیمانده شانس خوبی برای رقم زدن بهترین فصل فوتبال این بازیکن به حساب می آید.

سرداررکوردشکنیمیکند؟

ارزشمندترینبازیکنانسال۲۰۲۵جهان
جود بلینگام به گران ترین بازیکن فوتبال جهان در سال 202۵ تبدیل شد. به گزارش »خبرآنلاین«، طبق 
گزارش CIES Football Observatory، جود بلینگام، هافبک 21 ساله رئال مادرید، با ارزش 210.7 
میلیون پوند گران ترین بازیکن فوتبال جهان شناخته شــد. ارلینگ هالند از منچسترسیتی با 18۵.7 
میلیون پوند دوم و وینیسیوس جونیور از رئال مادرید با 172.4 میلیون پوند سوم هستند. جالب ترین 
نکته حضور لامین یامال، ستاره 17 ساله بارسلونا، با ارزش 1۵1.1 میلیون پوند است که او را به جوان ترین 
بازیکن در میان ده نفر برتر تبدیل کرده. همچنین کیلیان امباپه با 14۶.9 میلیون پوند در جایگاه پنجم قرار 
دارد. دیگر بازیکنان برجسته شامل بوکایو ساکا )131.9 میلیون پوند(، فلوریان ویرتس )12۶.7 میلیون 

پوند( و فیل فودن )121.2 میلیون پوند( هستند.

گلزنیپساز۱۳۶روز!
فدریکو کیه زا، ستاره فوتبال ایتالیا ســرانجام پس از 4 ماه و 14 روز موفق به گلزنی برای لیورپول شد. 
به گزارش »فارس«، در چارچوب دور سوم جام حذفی فوتبال انگلیس، لیورپول با تیم دسته چهارمی 
آرکینگتون بازی داشت و اشلوت به بازیکنان ذخیره خود بازی داد و همین باعث شد تا کیه زا بتواند یک 
نیمه برای لیورپول بازی کند. کیه زا که در تاریخ 29 آگوست 2024 راهی لیورپول شده بود، تنها 1۶8 دقیقه 
توانست به ترکیب این تیم راه پیدا کند. ستاره فوتبال ایتالیا پس از 13۶روز توانست گلزنی کند و پایش 

برای لیورپول به گلزنی باز شود. گلزنی کیه زا موجب خوشحالی اشلوت و بازیکنان لیورپول نیز شد.

ستارهجدیدرئال،محبوبهوادارانشد
رائول آسنسیو در آکادمی رئال مادرید رشد کرد و مصدومیت های متعدد بازیکنان این تیم به خصوص 
در خط دفاعی باعث شد که او فرصت حضور در ترکیب تیم اول را پیدا کند و با ارائه یک نمایش درخشان 
خیلی زود نامش را بر سر زبان ها انداخت و به ستاره جدید این تیم تبدیل شد. به گزارش »ورزش سه«، 
پس از گذشت چند بازی و با توجه به عملکرد و رفتارهای این مدافع جوان در زمین، بسیاری از هواداران 
رئال مادرید او را با سرخیو راموس مقایسه می کردند و معتقد بودند که او توانایی تبدیل شدن به بازیکنی 
در حد و اندازه او را دارد. درگیری او با مافئو در جریان بازی برابر مایورکا در نیمه نهایی رقابت های سوپرجام 
فوتبال اسپانیا باعث شد که هواداران رئال بیشــتر از هر زمان دیگری به این بازیکن علاقه مند شوند و 
منابع نزدیک به این تیم می گویند که او در جریان تمرینات رئال پیش از بازی برابر عربستان بیشتر از هر 

بازیکن دیگری مورد تشویق قرار گرفته و حاضران به دنبال گرفتن امضا از او بودند.

هریکیندکترایپنالتیزدنگرفتهاست!
حساس ترین بازی از هفته شانزدهم رقابت های بوندسلیگا با پیروزی 1-0 بایرن مونیخ مقابل مونشن 
گلادباخ به پایان رسید و شاگردان ونسان کمپانی با کسب دوازدهمین برد فصل، با 39 امتیاز همچنان در 
صدر جدول باقی ماندند. به گزارش »ورزش سه«، زننده تک گل باوارایی ها در این دیدار کسی نبود جز 
هری کین که توانست پانزدهمین گل فصل را از روی نقطه پنالتی در دقیقه ۶8 به ثمر  برساند و سه امتیاز 
فوق العاده حساس را به حساب تیمش واریز کند. جالب اینکه کین برای هفدهمین بار با پیراهن بایرن 
مونیخ در دو سال اخیر پشت ضربه پنالتی قرار گرفته و همانند شانزده پنالتی قبلی، این بار هم توپ را به 
تور دروازه حریف چسباند تا روند فوق العاده او در گل کردن ضربات پنالتی همچنان ادامه دار باشد. این 
آمار زمانی برای کاپیتان تیم ملی انگلیس مثبت تر می شود که او موفق به گل کردن هر 2۶ ضربه پنالتی 
قبلی خود با پیراهن سه شیرها و بایرن مونیخ شده اســت. جالب آنکه کین آخرین بار در مرحله یک 
چهارم نهایی جام جهانی 2022 بود که ضربه پنالتی خود را در دقیقه 84 به بیرون زد تا انگلیس در نهایت 
با شکست 2-1 از جام کنار برود. گفتنی است هری کین تاکنون 8۵ ضربه پنالتی در دوران حرفه ای خود با 
پیراهن تاتنهام، بایرن مونیخ و تیم ملی انگلیس را تبدیل به گل  کرده و تنها 11 ضربه را از دست داده است.

خبر روز

قلیزادهوسختترین
بدنسازیدنیادرترکیه!

 تمریــن اخیــر لخ پوزنــان آنقدر ســخت و 
طاقت فرسا بود که بازیکنان این  تیم یکی یکی 
از شــدت خســتگی روی زمین افتاده و نای 
حرکت  نداشــتند.  به گزارش »ورزش ســه«، 
لخ پوزنان، صدرنشــین لیگ اکستراکلاسای 
 لهستان از دوشنبه هفته گذشته برای پشت سر 
گذاشتن اردوی نیم فصل در ترکیه  به سر می برد. 
  گزارش رسانه های لهســتانی نشان می دهد 
کادر فنی قصد دارد از این  فرصت برای افزایش 
آمادگی بدنی بازیکنان لخ پوزنان استفاده کند. 
به  دســتور ســرمربی نیلز فردریکسن، مربی 
بدنسازی در تمرین اخیر تیم  مأموریت پیدا کرد 
که بازیکنانش را تا آخرین حد ممکن خسته 
کند.  گزارش رسانه های لهستانی حاکی است 
شــدت تمرین به حدی بود کــه  بازیکنان لخ 
پوزنان یکی یکی روی زمین افتاده و دیگر نای 
کوچک ترین  حرکتی را نداشتند. علی قلی زاده، 
ستاره ایرانی لخ پوزنان، هم در این  اردو حضور 
دارد. سایت گل24 لهستان از قول علی قلی زاده 
بعد از این  تمرین ســخت نوشت: »احساس 
کردم دچار حمله قلبی شده ام.« وقتی  خبرنگار 
این رسانه که به همراه لخ پوزنان در ترکیه است 
از علی  قلی زاده پرسید که بین 1 تا 10 به سختی 
این تمرین چه نمره ای  می دهد قلی زاده بدون 
معطلی پاســخ داد: 11 یا 12!  آنتونیو میلیچ از 
بازیکنان قدیمی لخ پوزنان که از رهبران تیم به 
 حساب می آید درحالی که روی زمین افتاده بود 
به شوخی فریاد می زد:»آمبولانس خبر کنید.« 
در همین حال نیلز فردریکسن، سرمربی تیم 
 لبخندزنان به قلــی زاده و میلیچ نــگاه کرد و 
درحالی که لبخندی بــزرگ  صورتش را گرفته 
بود سرش را به نشانه تأیید کار مربی بدنسازی 
تکان  داد.   مشــخص است که ســرمربی لخ 
پوزنان از میزان آمادگــی بدنی تیمش  راضی 
نیست. او در اواخر پاییز چند بار در نشست های 
خود به این  موضوع اشاره کرد و گفت نمی تواند 
قبول کند که تیمش در نیمه هــای  اول خوب 
و در نیمه های دوم بد بازی کنــد. او علت این 
 افت عملکرد  در نیمه هــای دوم را آماده نبودن 

بدن های بازیکنانش می داند.

فوتبال جهان

عکس خبر

طلسمتبریزیشکست
مرتضی تبریزی کــه بهترین دوران 
خــود را در ذوب آهن ســپری کرده 
و پــس از آن تجربــه بــازی برای 
اســتقلال، گل گهر و آلومینیوم اراک 
را بــه دســت آورده بــود، در نقل و 
انتقالات تابســتانی دوباره به جمع 
سبزپوشــان اصفهانی بازگشت و در 
دربی دوســتانه همشهری ها دوباره 

پایش به گلزنی باز شد.

تیم فوتبال کایسری اسپور در هفته هجدهم سوپر لیگ ترکیه مقابل میهمان خود 
تن به شکســت داد. به گزارش »مهر«، دیدار تیم های فوتبال سامسون اسپور و 
کایسری اسپور با برتری یک بر صفر سامسون اســپور در هفته هجدهم به پایان 

رسید. 
این بازی با گل زودهنگام »موآندیلماجی« در دقیقه یک پیگیری شــد. در این 
صحنه، »امراه کلینچ« با یک پاس دقیق توپ را به داخل محوطه جریمه فرستاد 
و »موآندیلماجی« با یک شوت محکم توپ را به تور دروازه چسباند. در این دیدار 
هر دو تیم موقعیت هایی را برای گلزنی داشتند اما یاران علی کریمی و سید مجید 

حسینی موفق نشدند گل تساوی را به ثمر برسانند. 
با کسب این نتیجه کایسری اسپور 1۶ امتیازی و در رده شانزدهم جدول و در منطقه 
سقوط به دسته پایین تر باقی ماند که احتمال سقوط این تیم با توجه به نتایج سایر 

دیدارهای هفته هجدهم سوپرلیگ ترکیه وجود دارد. 

علی کریمی، هافبک ایرانی کایسری اسپور از دقیقه 4۶ برای تیمش وارد زمین شد 
اما سید مجید حسینی در طول بازی روی نیمکت حضور داشت و فرصت حضور 

در زمین را پیدا نکرد.

شکستکریمیویارانشدرسوپرلیگ

شرطسپاهانبرایمعاملهبا
استقلال

مذاکرات استقلال و سپاهان برای بازگرداندن دو بازیکن 
سابقشان همچنان ادامه دارد. به گزارش »خبرورزشی«، 
اســتقلال نیاز مبرمی به خرید مدافع راســت دارد و از 
مدت ها قبل مذاکره با صالح حردانی را آغاز کرده است. 
همانطور که پیش از این خبر داده بودیم، مدافع سابق 
استقلال چراغ سبز را برای بازگشت به تیم فصل گذشته 
اش نشان داده و قصد دارد بار دیگر پیراهن آبی را به تن 
کند. با این حال قرارداد او با سپاهان به قدری سفت و 
محکم هست که بدون رضایت باشگاه امکان جدایی را 
نداشته باشد اما در همین راستا مدیربرنامه های او به 
تکاپو افتاده تا خواسته موکلش را اجابت کند و در همین 
راستا مذاکره با باشگاه ســپاهان را شروع کرده است. 
البته که هردو باشگاه هنوز برای این قضیه وارد مذاکرات 
رسمی نشده و شــنیده ها حاکی از آن است که ایجنت 
فوق، شخصاً برای انجام این انتقال وارد عمل شده است. 
با وجود این گویا چیزی که باشگاه سپاهان به وی ابلاغ 
کرده، این بوده که حردانی با توجه به ملی پوش بودن و 
سن و سال جوانش اصلًا در لیست خروجی تیم جای 
نمی گیرد و آن ها می توانند یک بازیکن دیگرشــان را به 
استقلال پیشنهاد کنند؛ تازه در صورتی که یک مهره هم 
از آبی ها بگیرند! بازیکنی که سپاهانی ها از آن صحبت 
می کنند هم رضا اسدی اســت؛ مهاجمی که فصل قبل 
با رقمی ســنگین پیراهن زرد را به تن کــرد اما اکنون 
پاتریس کارتــرون تمایل خاصی به حفــظ وی ندارد و 
آبی ها هم برای حضور وی علاقه نشــان داده اند. نکته 
اینجاســت مدیران ســپاهان به صورت شفاهی اعلام 
کردند در ازای صدور رضایتنامه اســدی خواهان انتقال 
میلاد زکی پور هستند؛ مدافعی که تابستان امسال بعد 
از پایان قراردادش از این تیم راهی اســتقلال شد. حالا 
اصفهانی ها دنبال بازگرداندن مدافع چپ سابقشــان 
هســتند اما گویا باشگاه اســتقلال هم با این معاوضه 
مخالف است! خلاصه از آنجایی که حردانی با سپاهان 
قرارداد دارد، تصمیم نهایی با این باشــگاه است اما آنها 
علاوه بر اینکه تصمیمی برای جدایی مدافع راستشان 
ندارند، می خواهند مدافع چپ آبی ها را هم جذب کنند 

ولی باشگاه تهرانی زیر بار این موضوع نمی رود.

 سیاوش یزدانی مدعی شد؛ 

آینده طلایی پوشان، درخشان خواهد بود

ســیاوش یزدانی می گوید پیروزی در بازی قبلی 
مقابل پرســپولیس را فرامــوش کرده اند و آماده 

برگزاری سوپرجام مقابل این تیم هستند.
به گزارش »ورزش سه«، سپاهان این روزها در جزیره 

کیش خود را آماده جدال با پرســپولیس در 
سوپرجام می کند. ســیاوش یزدانی، 

مدافــع باتجربه ســپاهانی ها که 
حــالا 32 ســاله اســت و پا به 

سن گذاشــته به شکل جالبی 
از حضور بازیکنــان جوان در 
سپاهان حمایت کرده است. 
یزدانی معتقد است باتوجه به 
جوانگرایی این باشگاه، در سه 
یا چهار سال آینده طلایی پوشان 

نتایج درخشــانی می گیرنــد. مدافع 
ســپاهان همچنین در مورد تقابل دوباره 
با پرسپولیس صحبت می کند و می گوید 
پیــروزی در بازی لیــگ را به فراموشــی 

سپرده اند.
یزدانی در حاشــیه اردوی تمرینی تیم 
ســپاهان در جزیره کیش با اشاره به 
شرایط اردویی تیم گفت: خوشبختانه 
همه چیز در این اردو خوب اســت. 
شرایط هوایی، زمین های تمرینی، 

اردو و بازیکنان بســیار خوب است. 
البته که فشــار تمرینات بســیار بالا است. مربی 

جدید ســپاهان در تمرینات خود فشــار بسیاری به 
تیم وارد می کند اما تیم هم بسیار جوان است و این موضوع 

مثبت است. خوشبختانه بازیکنان بســیار خوبی به تیم اضافه 
شده اند و امســال اتفاقات خوبی در تیم صورت گرفته و همه آنها در 

تیم جا افتاده اند و خوب عمل کردند. 
مدافع سپاهان ادامه داد: امیدوارم این روند در نیم فصل دوم ادامه 
داشته باشــد و هواداران نیز از تیم ما حمایت کنند تا اتفاقات خوبی 
صورت گیرد. احساس من این است که در این سه چهار سال آینده، 

سال های درخشــان ســپاهان اتفاق می افتد. با توجه به اینکه تیم 
بسیار جوان و یکدست شــده، این بازیکنان آینده باشگاه هستند و 
نگاه من نسبت به آینده سپاهان روشن است چون همه بازیکنان 

خوب است.
او با اشــاره به لزوم حمایت هواداران تیــم گفت: امیدوارم 
هواداران از ســپاهان حمایت کنند و امیدوار هستم که 
امسال آغازگر اتفاقات خوب برای سپاهان باشد و در 

سال های آینده تکرار شود.
سیاوش یزدانی راجع به شرایط سپاهان اضافه کرد: در 
فصل جاری هم بازیکنانی که از سال گذشته در کنار 
ما هستند و هم بازیکنانی که به تازگی به تیم اضافه 
شده اند، بسیار باکیفیت هستند و همه آنها خوب 
کار کرده اند. بازیکنانی مثل لیموچی، محبی و 
گودرزی و دیگر بازیکنان اضافه شــده به 
تیم بسیار خوب عمل کردند. محیط تیم 
بسیار خوب است و همه با هم همدل و 

همراه هستند.
او با اشاره به اهمیت بازی سوپرجام برای سپاهان 
عنوان کرد: به هر حال این مســابقه یک بازی 
سنتی به شمار می رود و ما خاطرات بسیاری 
از این بازی ها داریم. پرســپولیس تیم بسیار 
بزرگی است و بازی ما با این تیم بسیار سخت 
خواهد بود. درست است که سپاهان در بازی 
قبلی مقابل این تیم به پیروزی رســیده اما 
مطمئناً آن بازی فراموش شــده اســت. 
پرسپولیس با یک مربی جدید به مصاف 
سپاهان می آید و بازی سختی به شمار 

می رود.
یزدانی گفت: امیــدوارم بازیکنان در آن 
بازی خــوب کار کنند و بتوانیــم در این 
مسابقه یک جام کسب کنیم. کسب جام 
در این مسابقه برای ما بسیار باارزش 
است ولی کار بسیار سختی به 

شمار می رود.

سپاهانمیزبانسوپرجامشد
مراسم قرعه کشی تعیین میزبانی مسابقه سوپرجام 1403 در سازمان لیگ برگزار و بر این اساس تیم 
سپاهان میزبان مسابقه سوپرجام شد. دیدار ســوپرجام فوتبال کشور در سال جاری میان تیم های 
فولاد مبارکه سپاهان )قهرمان جام حذفی فصل 1403-1402( و پرسپولیس )قهرمان لیگ فصل 
1403-1402( جمعه 28 دی ساعت 1۵ در ورزشــگاه امام خمینی)ره( شهر اراک برگزار خواهد شد 
و به منظور لزوم تعیین میزبان و میهمان این دیدار برای انجام تشــریفات مسابقه و تعیین رختکن، 

نیمکت ذخیره ها و نحوه استقرار تماشاگران هر تیم و... قرعه کشی تعیین میزبانی برگزار شد.

کاپیتانذوبآهنازلیستخارجشد
نام کاپیتان مصدوم ذوب آهن اصفهان از لیســت بزرگســالان این تیم خارج شده است. به گزارش 
»ورزش سه«، کمال کامیابی نیا در اواسط نیم فصل اول مسابقات لیگ برتر دچار مصدومیت شدید از 
ناحیه رباط صلیبی شد و زانوی خود را جراحی کرد. مصدومیت پیش آمده برای کامیابی نیا باعث دوری 
طولانی مدت او از میادین فوتبال خواهد شد و با توجه به اینکه این بازیکن باتجربه قادر به همراهی 
ذوب آهن تا پایان فصل نیست، مسئولان باشگاه نام او را از لیست خارج کردند. با خروج نام کامیابی نیا 
از لیست بزرگســالان ذوب آهن، حالا گاندوها می توانند یک بازیکن جدید را جایگزین کنند. محمد 
ربیعی، سرمربی ذوب آهن این روزها مشغول بررسی گزینه های جایگزینی کامیابی نیا در خط هافبک 
است و احتمالًا طی روزهای آینده یک بازیکن در این پست به جمع سبزپوشان اصفهانی اضافه شود. 
این در حالی است که حضور یکی از مدافعان ذوب آهن در ملوان برای گذراندن خدمت سربازی هم 
قطعی شده است. در روزهای گذشته برخی حواشی پیرامون سرباز شدن دانیال ایری، مدافع جوان 
ذوب آهن و حضور این بازیکن در ملوان انزلی به وجود آمده اســت. نیما نکیسا، مدیرعامل باشگاه 
ذوب آهن چند روز پیش در مصاحبه ای نسبت به حضور بدون هماهنگی دانیال ایری از ملوان گلایه 
کرده و خواهان تغییرات قانون گذراندن سربازی برای فوتبالیست ها در تیم های نظامی شده بود. با 
وجود مسائل پیش آمده درباره دانیال ایری، اما این بازیکن کارهای اداری برای گذراندن خدمت خود در 
ملوان را انجام داده و به همین خاطر در تمرینات روزهای گذشته ذوب آهن نیز غیبت کرده است. ایری 
اگرچه تحت قرارداد با ذوب آهن است اما مشکلی برای بازی در ملوان به عنوان بازیکن سرباز ندارد 
هر چند در پایان خدمت سربازی خود باید به ذوب آهن برگردد و به باقیمانده قراردادش پایبند باشد.

ستارهطلاییهاالکلاسیکوراازدستداد
وینگر سپاهان بازی مقابل پرسپولیس در سوپرجام را از دســت داد. به گزارش »ورزش سه«، تیم 
فوتبال ســپاهان در ادامه اردوی آماده سازی خود، عصر روز شــنبه در دیداری دوستانه مقابل ذوب 
آهن به میدان رفت. دیداری که در نهایت با تساوی 2 بر 2 به پایان رسید اما با یک دردسر عجیب برای 
طلایی پوشان همراه بود. طبق اطلاعاتی که رسیده، محمدمهدی محبی، وینگر جوان سپاهان، در این 
بازی دچار مصدومیت شدید شده و احتمالًا برای مدتی نتواند تیمش را همراهی کند. هر چند اولین 
پیگیری ها از دررفتگی لگن این بازیکن و احساس درد شــدید او در این ناحیه حکایت دارد. شرایط 
محبی طوری بوده که در پایان بازی با کمک هم تیمی ها توانسته از زمین خارج شود. هر چند هنوز باید 
منتظر اعلام جزئیات بیشتر از سوی کادر پزشکی سپاهان بود ولی احتمالًا محبی را باید اولین غایب 
بزرگ دیدار الکلاسیکوی ایران در سوپرجام تلقی کرد که قرار است روز 28 دی بین دو تیم سپاهان و 
پرسپولیس برگزار شود. محبی که این فصل به عنوان مهره پشت مهاجم به میدان رفته توانسته در 
مجموع دیدارهای لیگ برتر و لیگ قهرمانان آســیا 3 گل و 4 پاس گل برای سپاهان به ثبت برساند 
و قطعاً غیبت او می تواند چالشــی بزرگ برای پاتریس کارترون در راه کســب اولین جام با طلایی 
پوشان به حساب بیاید. این ستاره جوان در الکلاسیکوی 83 که در جریان هفته دوازدهم لیگ برگزار 
 شــد با ثبت اولین پاس گل بازی به نام خود، نقش تأثیرگذاری در برتــری تیم کارترون در مصاف با 

سرخپوشان پایتخت داشت.

مستطیل سبز
دوشنبه۲۴دی۱۲/۱۴۰۳رجب۱۳/۱۴۴۶ژانویه۲۰۲۵/شماره۴۲۷۶



 شمارش معکوس برای بهره برداری از پردیس بزرگ 
سینمایی اصفهان

رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: پروژه پردیس بزرگ 
سینمایی مجموعه شهر رؤیاها تا پایان سال جاری به بهره برداری می رسد. به گزارش »ایمنا«، مجید 
نادرالاصلی در بازدید از اجرای پردیس بزرگ سینمایی مجموعه شهر رؤیاها اظهار کرد: در روند بازدید 
از مجموعه شهر رؤیاها واقع در کمربندی شرق اصفهان، از فرصت ها و ظرفیت های متنوع و کم نظیر 
در سطح کشــور نیز بازدید به عمل آمد که از جمله آن ها می توان به پردیس بزرگ سینمایی مجموعه 
شهر رؤیاها اشــاره کرد. وی افزود: در این بازدید مجموعه تلاش های چشم گیر صورت گرفته در این 
موقعیت جغرافیایی مورد بررسی و ارزیابی قرار گرفت، در این راستا تمام شهروندان و گردشگران را 
به گذراندن اوقات خود در این موقعیت دعوت می کنم، چراکه مدیریت شــهری نیز همواره در تلاش 
است تا بسترهای لازم را مهیا کند. رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای اسلامی شهر 
اصفهان با اشاره به پردیس بزرگ سینمایی مجموعه شهر رؤیاها بیان کرد: این پروژه بزرگ تا پایان 
سال جاری به عنوان یکی از ظرفیت های بزرگ اصفهان به بهره برداری می رسد و میزبان رویدادهای 

متنوع خواهد بود.

به زودی تمام خدمات باغ رضوان الکترونیکی می شود
مدیرعامل ســازمان آرامســتان های شــهرداری اصفهان گفت: به زودی تمام خدمات باغ رضوان 
الکترونیکی خواهد شد. علی حاجیان در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در سازمان آرامستان ها چند 
هدف زیست محیطی، پدافند غیرعامل، هوشمندســازی و توسعه داشتیم و اقداماتی که در این باره 
انجام شد، در کشور بی نظیر بوده اســت، به عنوان مثال برای هوشمندسازی منابع در تمام عرصه ها 
اقدام کردیم و موتورخانه ها و روشنایی به صورت کامل هوشمند شد. وی با بیان اینکه هوشمندسازی 
آبیاری فضای سبز باغ رضوان به مساحت ۵۰ هکتار بی نظیر است و تاکنون در فضای باز شهری این 
اقدام انجام نشده است، افزود: از قطعه ۷۰ تا ۹۰ آبیاری فضای سبز و روشنایی محیطی به کمک یک 
شرکت دانش بنیان هوشمندسازی شده است. وی تصریح کرد: گزارش عملکرد سال ۱۴۰۲ از طریق 
دوربین های متاورس انجام شد؛ این دوربین وسیله جدیدی نیست، اما اینکه یک سازمان دولتی 
چنین اقدامی انجام دهد، جرأت می خواهد و نشان دهنده بلوغ سازمان است. حاجیان با بیان اینکه 
به زودی تمام خدمات باغ رضوان الکترونیکی خواهد شد، گفت: معتقدم دگرگونی در فکر، اندیشه و 
منابع انسانی یک تحول است، زیرا در طول سال 6۰۰۰ دفن انجام می شود، این 6۰۰۰ نفر در کمترین 
حالت سه مرتبه در سال برای دریافت خدمت به باغ رضوان مراجعه می کنند که در مجموع ۱۸ هزار 

سفر به باغ رضوان کم می شود. 

رونمایی از کتاب »ستایش یک قرن« در منطقه ۱۰ اصفهان 
مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان گفت: مراسم رونمایی از کتاب »ستایش یک قرن« با حضور شهردار 
اصفهان، ۲۴ دی )امروز( در این منطقه برگزار خواهد شد. محمد صیرفی نژاد در گفت وگو با »ایمنا« 
اظهار کرد: این کتاب به تبیین خدمات خالصانه »حاج رضا واثقی« خیر و نیکوکار برجسته اصفهانی در 
حوزه های فرهنگ، بهداشت و توانمندسازی بانوان اختصاص دارد. وی تأکید کرد: این کتاب به عنوان 
یک منبع ارزشمند، نه تنها به معرفی خدمات این انسان خیراندیش می پردازد، بلکه الگویی برای همه 
در عرصه نیکوکاری و خدمت رسانی به جامعه ارائه می دهد و الهام بخش نسل های آینده خواهد بود تا 
در مسیر خدمت به مردم گام بردارند. صیرفی نژاد گفت: حاج رضا واثقی با بیش از یک قرن فعالیت در 
عرصه خیرخواهی، نقش بسزایی در ارتقای سطح بهداشت و فرهنگ جامعه ایفا کرده و با توانمندسازی 
بانوان، زمینه های رشد و پیشــرفت آن ها را فراهم کرده است. وی خاطرنشان کرد: این اثر که توسط 
حسین حمیدی و گروه نویسندگی آن تألیف شده است که به عنوان یادبودی از تلاش های حاج رضا 

واثقی، به امضای شهردار اصفهان خواهد رسید تا تقدیری از تلاش های این مرد نیکوکار باشد.

مسئول گروه شهرسازی جامعه مهندسان مشاور ایران:

گودنشینهادربازآفرینیشهریقربانیمیشوند

مسئول گروه شهرسازی جامعه مهندسان مشاور ایران گفت: بازآفرینی مناطق اسکان گودنشینان به جای حفظ 
عدالت اجتماعی، موجب جابه جایی اجباری افراد و شکاف طبقاتی بیشتر شده است. به گزارش »ایمنا«، سهراب 
مشهودی در هفتادوششمین نشست از سلسله نشســت های وبیناری بازآفرینی شهری با موضوع »بافت های 
ناکارآمد شهری؛ تهدید یا فرصت« که به همت محمدعلی ایزدخواستی، مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی 
شهر اصفهان، به عنوان رئیس دبیرخانه انتقال تجربیات بازآفرینی منطقه ۲ کشور برگزار شد، اظهار کرد: در بررسی 
وضعیت بافت های ناکارآمد شهری، چهار دسته اصلی از این بافت ها را معرفی شده است؛ دسته نخست شامل 
بافت های تاریخی است که به دلیل فرسودگی، از چرخه زندگی روزمره خارج می شــود. وی افزود: دسته دوم، 
بافت های ارزشمند معاصر اســت که با وجود قدمت تاریخی ۷۰ تا ۱۰۰ ساله، نیازمند بازســازی است، اما نباید 
ارزش های اصیل خود را از دست بدهد. مسئول گروه شهرسازی جامعه مهندسان مشاور ایران تأکید کرد: دو دسته 
دیگر، بافت های مسکونی که ساکنان اولیه آن ها به دلایل مختلف جای خود را به گروه های کم درآمدتر داده اند و 
محلاتی که دولت آن ها را »اسکان غیررسمی« می نامد، موضوع اصلی بحث بوده اند. مشهودی گفت: در رویارویی 
با این بافت ها، بازآفرینی صرفاً برای بافت های تاریخی و ارزشمند معاصر قابل اجرا است، زیرا این فرایند نیازمند 
خلاقیت و حفظ ارزش های موجود است، اما در بافت های ناکارآمد، عملًا تمرکز بر ساختمان ها است نه بافت شهری 
که در طرح های بازآفرینی فعلی، توجه چندانی به حفظ الگوی بافت ها نمی شود و بیشتر به تعریض خیابان ها و 
ساخت وسازهای جدید پرداخته می شود که بافت اصیل را از بین می برد. وی با بیان اینکه یکی از مشکلات اساسی 
در این نوع بازآفرینی، تصور اشتباه از مالکیت ساکنان است، ادامه داد: بیشتر ساکنان این بافت ها مالک نیستند 
و با اجرای طرح های بازآفرینی و افزایش قیمت مسکن، توانایی ادامه زندگی در آن مناطق را از دست می دهند 
و این مسئله به جابه جایی اجباری این افراد به حاشیه شــهرها منجر می شود. مسئول گروه شهرسازی جامعه 

مهندسان مشاور ایران با بیان اینکه تجربه نازی آباد تهران نمونه ای از این مشکلات است، خاطرنشان کرد: جایی که 
پیمانکاران خانه های فرسوده را تخریب و با ساختمان های چندطبقه جایگزین کردند، این اقدامات اگرچه کالبد 
شهر را بهبود می بخشد، اما موجب محرومیت مردم کم درآمد از زندگی در مناطق مرکزی شهر می شود. مشهودی 
با اشاره به تجربه کوی ۱۳ آبان در تهران گفت: این پروژه که برای اسکان گودنشینان اجرا شده بود، در ابتدا موفق 
به نظر می رسید، اما پس از گذشت چند سال، بیش از ۹۰ درصد ساکنین اولیه جای خود را به گروه های درآمدی 
بالاتر دادند و این امر نشان می دهد که سیاست های مســکن بدون در نظر گرفتن نیازهای واقعی مردم، موجب 
افزایش شکاف طبقاتی می شود. وی افزود: حضور افراد کم درآمد در بافت های مرکزی شهر، فرصتی برای کاهش 
فاصله طبقاتی و بهبود کیفیت زندگی شهری اســت و بازآفرینی نباید تنها به بهبود کالبد شهر محدود شود؛ بلکه 
باید به حفظ عدالت اجتماعی و ارائه خدمات مناسب به ســاکنین فعلی نیز توجه کند. مسئول گروه شهرسازی 
جامعه مهندسان مشاور ایران با انتقاد از رویکردهای فعلی و با تأکید بر تغییر نگاه به بافت های ناکارآمد شهری 
تصریح کرد: شهر نباید به فضایی تبدیل شود که طبقات مختلف اجتماعی از یکدیگر جدا باشند و تمرکز بر بهسازی 
بافت های موجود به جای تخریب آن ها و مشارکت واقعی ساکنان در فرایند بازآفرینی است تا اهداف اجتماعی و 
اقتصادی به طور هم زمان محقق شود. مشهودی با تأکید بر کارآمدسازی زندگی در این مناطق گفت: باید شرایطی 
ایجاد کنیم که تفاوت قیمت ها به گونه ای نباشد که مستأجران قادر به ماندن در این مناطق نباشند. وی با اشاره به 
زندگی دشوار در خانه های قدیمی، از اهمیت ارائه خدمات اولیه ای همچون توالت و حمام عمومی خبر داد و افزود: 
بهبود کیفیت زندگی این افراد تنها با ارائه خدمات ضروری امکان پذیر است، نه با تمرکز صرف بر زیرساخت های 
کالبدی. مسئول گروه شهرسازی جامعه مهندسان مشاور ایران با اشاره به ذکر نمونه ای از تهران به اقدامات مثبت 
دوره ای خاطرنشان کرد: در منطقه ۱۷ تهران، اقداماتی همچون ایجاد »اتاق مشق« که فضایی مناسب برای مطالعه 
کودکان فراهم می کرد، به کاهش افت تحصیلی کمک کرد و این قبیل طرح ها باید گسترش پیدا کند و در مناطقی با 
مشکلات مشابه پیاده شود. مشهودی عنوان کرد: بسیاری از برنامه ریزان از طبقه متوسط به بالا هستند و مشکلات 
واقعی طبقات پایین جامعه را درک نمی کنند که باید به نیازهای واقعی مردم توجه شود و برای مثال در این مناطق 
خدماتی همچون مهدکودک تعاونی، کارگاه های خیاطی و تعمیرات یا آشپزخانه های عمومی ضروری است. وی 
با اشاره به موضوع شهرک های مردم ساخته و اسکان غیررسمی یادآور شد: شهرک های جدید همچون پردیس با 
وجود سرمایه گذاری های عظیم، به دلیل انتخاب مکان اشتباه و استانداردهای نامناسب، نتوانستند جمعیت مورد 
انتظار را جذب کنند که در مقابل شهرک هایی که مردم ساخته اند، با تمام مشکلات، جمعیت بالایی را در خود جای 
داده اند و این نشان دهنده ناکارآمدی طرح های رسمی است. مسئول گروه شهرسازی جامعه مهندسان مشاور ایران 
با اشاره به اینکه بسیاری از سکونتگاه های غیررسمی به دلیل نبود شناسایی رسمی از دریافت خدمات شهری و وام 
محروم هستند، تأکید کرد: باید این مناطق را به رسمیت بشناسیم و با ارائه وام و خدمات پایه، به بهبود شرایط زندگی 
کمک کنیم، زیرا تجربه نشان داده که این سیاست ها در کشورهای دیگر نه تنها سکونتگاه ها را مستحکم تر کرده، بلکه 
موجب ایجاد اشتغال نیز شده است. مشهودی ضمن انتقاد از قوانین مرتبط با اراضی کشاورزی و محدودیت های 
ساخت وساز گفت: قوانینی که مانع از تغییر کاربری اراضی کشاورزی و توسعه سکونتگاه های غیررسمی می شود، 
در عمل به از بین رفتن زمین های کشاورزی منجر می شود که باید رویکردی انعطاف پذیرتر اتخاذ شود و مالکیت 
مردم به رسمیت شناخته شــود. وی تأکید کرد: در بازآفرینی بافت های ناکارآمد شهری، باید به نیازهای واقعی 
مردم توجه کنیم و خدمات را بر اساس اولویت های آن ها ارائه دهیم و تمرکز بر ایجاد معابر خودرو و زیرساخت های 
مشابه، نه تنها مشکلات را رفع نمی کند، بلکه منابع را هدر می دهد، در این راستا نگاه ما باید به سمت بهبود کیفیت 

زندگی مردم، ارائه خدمات ضروری و تقویت همبستگی اجتماعی در این مناطق تغییر کند.

با مسئولان
دوشنبه ۲۴ دی ۱۴۰۳ / ۱۲ رجب  ۱۴۴۶ / ۱۳ ژانویه  ۲۰۲۵ / شماره ۴۲۷۶

مدیر منطقه ۱۵ شــهرداری اصفهان از پیشرفت 6۰ 
درصدی پروژه احداث مجموعــه اداری، تجاری و 

فرهنگی فجر خبر داد. 
هوشنگ نظری پور در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: 
این طرح که نزدیک به دو دهه به حال تعلیق درآمده 
بود، با تخصیص بودجه و پیگیری های مســتمر در 
ســال گذشــته به مرحله صدور پروانه و اجرا رسید 
و تاکنون پیشرفت چشــمگیری داشته است. وی 
افزود: ایــن مجموعه در زمینی به مســاحت ۸۵۰ 

مترمربع و با زیربنــای ۱۳۰۰ مترمربع برای بخش 
فرهنگی، همچنیــن ۷۰۰ مترمربــع زمین و ۳۹۰۰ 
مترمربع زیربنا برای بخش های اداری و تجاری در 

حال احداث است. 
مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان گفت: پیش بینی 
می شــود پروژه مجموعه فرهنگی فجر با اعتباری 
بالغ بر ۹۰۰ میلیارد ریال سال آینده تکمیل شود و به 

بهره برداری برسد. 
نظری پور اضافه کرد: یکی از ویژگی های شــاخص 
این مجموعه، طراحی بام ســبز به مســاحت ۵۰۰ 
مترمربع است که علاوه بر ارتقای سرانه فضای سبز، 
در بهبود کیفیت محیطی محله های همجوار با آن نیز 

مؤثر خواهد بود.

وی خاطرنشان کرد: احداث این پروژه که به صورت 
مشــارکتی در حال اجرا اســت، نمونه ای از تلاش 
مدیریت شــهری برای بهره گیــری از ظرفیت های 
موجود و تحقق اهداف فرهنگی و اجتماعی در سطح 

شهر اصفهان به شمار می رود. 
مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان گفت: این منطقه 
با هدف تقویت زیرساخت های فرهنگی، تلاش کرده 
است تا سرانه های فرهنگی را به سطح قابل قبولی 
برساند که اقدامات انجام شده در این زمینه شامل 
افزایش تعداد مراکز فرهنگی، بهبود کیفیت خدمات 
ارائه شده در این مراکز و احداث فضاهای جدید برای 
فعالیت های فرهنگی اجتماعــی دلالت بر ارتقای 

مقوله های فرهنگی در سطح منطقه بوده است.

پیشرفت ۶۰ درصدی احداث مجموعه فرهنگی فجر در منطقه 
۱۵ اصفهان

انتخاب سرمایه گذار برای احداث نیروگاه زباله سوز در اصفهان تا 
پایان سال جاری

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شــهرداری اصفهان گفت: فرایند انتخاب سرمایه گذار برای احداث 
نیروگاه های هاضم بی هوازی و زباله سوز در اصفهان آغاز شده و پس از برگزاری فراخوان نهایی، انتخاب 
سرمایه گذار و بستن قرارداد، احداث این نیروگاه ها تا پایان سال انجام خواهد شد. غلامرضا ساکتی در 
گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: تفاهم نامه ای میان شهرداری اصفهان و سازمان انرژی های تجدیدپذیر با 
هدف تولید برق از پسماند شهری به امضا رسید؛ این همکاری به منظور ایجاد یک کارخانه تبدیل پسماند 
به انرژی و تولید برق زیستی صورت گرفته است و سرمایه گذاری آن به طور کامل توسط بخش خصوصی 
انجام خواهد شد. وی افزود: هدف اصلی این پروژه کاهش حجم زباله های دفنی، تولید انرژی پاک و 
بهبود شرایط زیست محیطی شهر اصفهان است. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان 
با اشاره به اینکه در راستای این تفاهم نامه، فرایند انتخاب سرمایه گذار با دقت بالا انجام شده است، گفت: 
طی یک فراخوان عمومی، ۴۷ شرکت برای مشارکت در این پروژه اعلام آمادگی کرد؛ پس از بررسی های 
دقیق، پنج شرکت به مرحله نهایی راه پیدا کرد و از بین آن ها یک یا دو شرکت به عنوان سرمایه گذار نهایی 
انتخاب خواهد شد. سرمایه گذار منتخب موظف اســت به طور کامل هزینه های احداث و بهره برداری از 
کارخانه تبدیل زباله به انرژی را تأمین کند. وی با بیان اینکه این پروژه با اســتفاده از تسهیلات ماده ۱۲ 
قانون رفع موانع تولید اجرا خواهد شد، اضافه کرد: سرمایه گذار علاوه بر استفاده از این تسهیلات، بخشی از 
هزینه ها را به صورت سرمایه گذاری مستقیم تأمین می کند؛ بر اساس برآوردهای اولیه، سرمایه مورد نیاز 
این پروژه حدود ۵۰۰۰میلیارد تومان تخمین زده شده است. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اصفهان خاطرنشان کرد: در این طرح روزانه 6۰۰ تن زباله شهری مورد پردازش قرار می گیرد که ۳۰۰ تن آن 
برای زباله سوزی استفاده خواهد شد. شهرداری اصفهان در این تفاهم نامه به عنوان تأمین کننده پسماند و 
زمین، همچنین ناظر بر اجرای پروژه ایفای نقش می کند؛ سازمان انرژی های تجدیدپذیر نیز متعهد شده 
است برق تولیدی کارخانه را به مدت ۲۰ سال به صورت تضمینی خریداری کند. برق تولیدشده از این پروژه 
در چارچوب قرارداد مشخص، با قیمت توافق شده به سازمان انرژی های تجدیدپذیر فروخته خواهد شد. 
وی گفت: در راستای توافق نامه همکاری بین شهرداری اصفهان و سازمان انرژی های تجدیدپذیر )ساتبا( 
طی مدت شش ماه، از تیر تا دی ۱۴۰۳، حدود ۲۰ جلسه حضوری و آنلاین در اصفهان و تهران برگزار شده 
است. ساکتی ادامه داد: این جلسات در قالب کمیته مشترک بین شهرداری اصفهان و ساتبا برگزار شده 
و در مجموع حدود 6۰۰ نفر-ساعت زمان به این جلسات اختصاص داده شــده، علاوه بر این برای تهیه 
اسناد فراخوان، حدود هزار نفر ساعت زمان صرف شده است. وی عنوان کرد: تمام اسناد فراخوان آماده 

شده و قرار است فراخوان نهایی با حضور چهار شرکت کننده هفته آینده از طریق سامانه ستاد برگزار شود.

امضای توافق نامه همکاری شهرداری اصفهان و ساتبا برای 
احداث نیروگاه های زیست توده

شهردار اصفهان در جلسه امضای توافق نامه همکاری شهرداری اصفهان و سازمان انرژی های تجدیدپذیر و 
بهره وری برق ایران )ساتبا( برای انتخاب سرمایه گذار در زمینه احداث نیروگاه های زیست توده شهر اصفهان 
اظهار کرد: مسائل زیست محیطی جزو مسائل روز جهان است و اختصاص به این دوره ندارد؛ بنابراین، باید 
پیش از اینکه به بن بست برسیم و در حل مسائل زیست محیطی دچار عوارض جبران ناپذیر شویم، هرچه 

سریع تر راه حل هایی برای برون رفت از شرایط کنونی را ارائه کنیم. 
به گزارش »ایمنا«، علی قاســم زاده افزود: امروزه زباله و مدیریت پســماند یکی از نگرانی های جهانی 
است و در کشور ما این نگرانی به مراتب بالاتر و جزو مشکلاتی اســت که باید به استقبال حل آن برویم، 
پیش از آنکه دچار مشکلات جانبی فراوان شویم. وی تصریح کرد: باید تلاش کنیم تا پیش از پایان سال 
انتخاب ســرمایه گذار در حوزه احداث نیروگاه های هاضم بی هوازی و زباله ســوز انجام شود و با اهتمام 
 دو نهاد رسمی هرچه زودتر مدل مدیریت پســماند و تولید انرژی را عینیت بخشیم تا نقطه آغازی برای 

سایر کلان شهرها باشد.

خبر روزاخبار

انعقاد ۲۲۰ قرارداد برای 
 پیاده روسازی معابر 

شهر  اصفهان
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان گفت: 
شهرداری این کلان شــهر با انعقاد ۲۲۰ قرارداد 
بــه ارزش ۴۳۸۱ میلیارد ریــال، پروژه های 
مهمی را در حــوزه پیاده روســازی اجرا کرده 
اســت؛ از جمله پروژه های شــاخص در این 
زمینه می توان به پیاده روســازی گــذر ابوذر، 
احداث فاز دوم پیــاده روی پارک کوه نخودی، 
حاشــیه رودخانه زاینده رود و مسیر سلامت 
ناژوان اشاره کرد. اصغر کشاورزراد در گفت وگو 
با »ایمنــا« اظهار کرد: شــهرداری اصفهان در 
حــوزه ســاختمان های اداری و خدماتی، با 
انعقــاد ۴۵ قرارداد بــه ارزش ۵۴۵۸ میلیارد 
ریال، پروژه های مهمی را به سرانجام رسانده 
است. از جمله این پروژه ها می توان به تکمیل 
مرکز همایش هــای بین المللی حضرت امام 
خامنه ای، احداث پردیس فرهنگی، مذهبی 
و ورزشی شهرک شهید کشوری، مرکز توسعه 
فرهنگی-اجتماعــی و توانمندســازی محله 
قائمیه، احداث خانه کودک پارک قلمســتان 
و توسعه پایانه شــهید محرابی اشاره کرد. وی 
تصریح کرد: این پروژه ها با هدف ارتقای سرانه 
خدمات فرهنگی، اجتماعی و آموزشی در شهر 
اصفهان انجام شده و دسترسی شهروندان به 
فضاهای فرهنگی، ورزشی و خدماتی را به شکل 
قابل توجهی بهبود بخشیده است. کشاورزراد 
گفت: در حوزه خیابان ســازی ۵۷ قــرارداد با 
مبلغ ۵۱۰۸ میلیارد ریال منعقد شــده است؛ 
بعضی از مهم ترین پروژه های اجراشده شامل 
احداث خیابان اطشاران، خیابان باتان، خیابان 
زرین، خیابان ســعدی، ســاماندهی خیابان 
بسیج و احداث خیابان شهید چمران در محله 
بهرام آباد بوده اســت. وی افزود: این پروژه ها 
با هدف توســعه شبکه معابر شــهری، بهبود 
دسترسی مناطق مختلف، کاهش بار ترافیکی 
معابر قدیمی و ارتقای کیفیت عبور و مرور اجرا 
شده است؛ ایجاد این خیابان ها نه تنها موجب 
کاهش زمان سفرهای درون شهری می شود، 
بلکه توزیــع ترافیک را نیز بهبود می بخشــد و 

موجب افزایش ایمنی می شود.    

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری اصفهان:

اضافه تناژ خودروهای حمل بار موجب خسارت به زیرساخت های شهری می شود
مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری اصفهان گفت: اضافه تناژ خودروهای حمل بار موجب خسارت به زیرساخت های شهر می شود و سالانه میلیاردها 
تومان هزینه به شهر تحمیل می کند. به گزارش »ایمنا«، سید علی عبداللهی در حاشــیه طرح توزین بار خودروهای سنگین در ادامه رویداد »قصه آدم و هوا« که از 
بیست وششم آذر »روز حمل ونقل و رانندگان« آغاز شده است و تا ۲۹ دی »روز هوای پاک« ادامه دارد، اظهار کرد: طرح کنترل اضافه تناژ خودروهای باری در سطح 
شهر اصفهان با همکاری پلیس راهور انجام می شود. وی با بیان اینکه در این طرح خودروهای حمل بار، حمل خاک و نخاله و بتن رصد می شود، گفت: باسکول های 
کنترل وزن در سطح زمین قرار داده می شود که این باسکول ها به دستگاه های نشانگر وزن متصل هســتند. مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری 
اصفهان با بیان اینکه خودروهای باری محور به محور کنترل می شود و اگر اضافه بار داشته باشد، توسط پلیس راهور اعمال قانون می شود، ادامه داد: تخلفات دیگری 
همچون آلایندگی یا نداشتن روکش کنترل می شود، اگر تخلفات زیاد باشد، به پارکینگ های مجاور بزرگراه ها فرستاده می شوند. وی گفت: امیدوارم با اجرای این 

طرح ها در کنترل اضافه تناژ و کنترل آلایندگی خودروهای باری سهم بسزایی داشته باشیم.

عکس خبر

عکس: ایمنا

بازدید اعضای شورای 
اسلامی شهر اصفهان از 

»شهر رؤیاها«
اعضای کمیسیون فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشی شورای اسلامی شهر اصفهان 
از روند و پیشــرفت پــروژه پردیس 
سینمایی و سایر ظرفیت های جدید 
تفریحی و گردشگری مجموعه شهر 

رؤیاها بازدید کردند.
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فولاد مبارکه با معامله 260 هزار و 20 تن تختــال و ورق به ارزش 9040 میلیارد 
تومان در بــورس کالای ایران در هفتــه منتهی به 21 دی ماه در رتبه نخســت 

ایستاد.
به گزارش »معدن نیوز«، آمار معاملات بازار فیزیکی بورس کالای ایران نشان 
می دهد در هفته منتهی به 21 دی ماه بالغ بر 2 میلیون و 916 هزار تن انواع کالا 
و محصول به ارزش بیش از 40 هزار میلیارد تومان معامله شد همچنین ارزش 
معاملات 10 شــرکت برتر به بیش از 20 هزار میلیارد تومان رسید. برترین های 
بــورس کالای ایران در هفته منتهــی به 21 دی ماه بر اســاس ارزش فروش 

شرکت ها در بازار فیزیکی به شرح زیر است:
فولاد مبارکه اصفهان با معامله 260 هزار و 20 تن تختال و ورق به ارزش 9 هزار 
و 40 میلیارد تومان در رتبه نخست ایســتاد. ملی صنایع مس ایران با فروش 
4740 انواع انواع مس، سولفور مولیبدن و کنســانتره فلزات گرانبها به ارزش 
3205 میلیارد تومان دوم شد. پالایش نفت بندرعباس با فروش 60 هزار تن 

لوب کات سنگین و وکیوم باتوم به ارزش 1693 میلیارد تومان در جایگاه سوم 
ایستاد. شرکت معدنی و صنعتی چادرملو با فروش 230 هزار تن آهن اسفنجی، 
شمش بلوم، کنسانتره و گندله سنگ آهن به ارزش هزار و 515 میلیارد تومان 
رتبه چهارم را به خود اختصــاص داد. معدنی و صنعتی گل گهر با فروش 232 
هزار تن کنسانتره و گندله سنگ آهن به ارزش 1240 میلیارد تومان رتبه پنجم 
را به خود اختصاص داد. فولاد خوزستان با فروش 45 هزار تن آرگون، تختال 
و شمش بلوم به ارزش 1219 میلیارد تومان تومان ششم شد. صنایع تولیدی 
دنیای مس کاشان با معامله 1160 تن ســیم و مفتول مسی و مس مفتول به 
ارزش 789 میلیارد تومان هفتم شد. پالایش نفت اصفهان 30 هزار تن وکیوم 
باتوم به ارزش 777 میلیارد تومان فروخت و هشتم شد. پتروشیمی تندگویان 
با معامله 11 هزار و 850 تن مواد پلیمری به ارزش 751 میلیارد تومان نهم شد. 
پالایش نفت آبادان با فروش 30 هزار تن گوگرد کلوخه، لوب کات و وکیوم باتوم 

به ارزش 728 میلیارد تومان رتبه دهم را به خود اختصاص داد.

کنســولگری جمهوری عراق در اصفهان با تقدیم روا نامه سرکنســول عراق به 
اســتاندار اصفهان، رســماً فعالیت خود را آغاز کرد. به گزارش »مهر«، مهدی 
جمالی نژاد، استاندار اصفهان در دیدار با احمد لطیف علی، سرکنسول جمهوری 
عراق در اصفهان، به اهمیت ارتباطات گسترده بین دو کشور عراق و ایران و نقش 
کلیدی اصفهان در زمینه های گردشــگری، اقتصادی و فرهنگی اشاره کرد. وی 
گفت: »از سال گذشته، مدیریت استان به دنبال ایجاد کنسولگری برای چندین 
کشور دوست و همسایه ایران، از جمله ترکیه و عراق بود که امروز با تلاش های 
چند ماه اخیر، کنسولگری عراق رسماً کار خود را در اصفهان آغاز کرد.« استاندار 
اصفهان با اشاره به افق های روشن پیش رو به واســطه نقاط مشترک بین دو 

کشور، افزود: »مدیریت اســتان از امروز آمادگی کامل برای همکاری با کشور 
عراق را دارد و تعدادی از معاونین و مدیران ارشد استان نیز در این جمع حاضر و 
اعلام آمادگی همکاری کردند.« جمالی نژاد به سه اولویت استان در زمینه های 
گردشــگری، انرژی های نو و هوش مصنوعی اشــاره کرد و تصریح کرد: »این 
سه رویکرد مقدمه ای برای دیپلماسی فعال با ســایر کشورها است. ما پیش 
از این کنسولگری روســیه را در اصفهان داشــتیم و اکنون به دنبال راه اندازی 
کنســولگری های عراق و ترکیه بودیم که خوشبختانه کنسولگری عراق محقق 
شــد.« وی به فعالیت های اصفهان در زمینه پیــاده روی اربعین و نزدیکی دو 
کشور اشاره کرد و گفت: »استان اصفهان در حوزه اقتصادی، صنعت گردشگری 
و ســلامت نیز فعال خواهد بود.« اســتاندار اصفهان در ادامه به همکاری های 
مهم دیگر اســتان با دانشــگاه ها، حوزه صنعت، فناوری نوین، شهرک علمی و 
تحقیقاتی و شهرک سلامت اشاره کرد و افزود: »ما به دنبال پیدا کردن جایگاه 
اصلی اصفهان در بعد جهانی هستیم و راه اندازی کنسولگری عراق در اصفهان این 
فرایند را تسهیل خواهد کرد.« جمالی نژاد همچنین به تجربیات خود در کمیته 
زیرساخت سفر اربعین اشاره کرد و گفت: »تجربه های بسیار خوبی در همکاری با 
وزیر کشور عراق داشتیم و این همکاری ها بسیار تنگاتنگ بود.« وی خاطرنشان 
کرد: »در سال های گذشته، سفرهای مشترک و جلسات مداوم بین استانداران 
مرزی در شهرهای مختلف عراق داشتیم و این تجربه موفق را در اصفهان تکرار 
خواهیم کرد. نقش این سرکنسولگری بسیار پررنگ خواهد بود و به نزدیک تر 

کردن قلب های مردم دو کشور کمک خواهد کرد.

 نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه اصفهان در دیدار با شورای خدمات 
حوزه علمیه اصفهان، خدمت به طلاب را از امور ارزشــمند دانست و بر اهمیت 

شکرگزاری از این نعمت تأکید کرد.
به گزارش »مهر«، آیت ا... ســید یوســف طباطبایی نژاد در دیدار با مدیریت و 
اعضای شورای خدمات حوزه علمیه اصفهان، با اشاره به اهمیت خدمت رسانی 
به طلاب، این کار را نعمت بزرگی دانســت و گفت: شکر این نعمت لازم است و 
باید به درستی انجام شود. وی با تأکید بر ضرورت سرکشی به طلاب و بررسی 
نیازهای آنان، به ویژه در زمینه لوازم زندگی، افزود: استفاده از حضور بانوان در این 
سرکشی ها بسیار مؤثر است.امام جمعه اصفهان همچنین به ویژگی های مثبت 
طلاب اشاره کرد و گفت: با وجود سختی های معیشتی، طلبه ها گلایه نمی کنند و 
این روحیه مؤمنانه بسیار ارزشمند است. آیت ا... طباطبایی نژاد در ادامه، خدمت 
به خلق خدا را افتخاری بزرگ دانست و گفت: اینکه برای خدمت به طلاب انتخاب 

شده اید، نعمت خداوند است و باید شکر این نعمت را به جا آورید.

نیمی از طلاب متأهل اصفهان مسکن ندارند
در ابتدای این دیدار مدیر مرکز خدمات حوزه علمیه اصفهان، گزارشی از خدمات 
ارائه شده به طلاب ارائه کرد و به تغییر نام امور مخاطبین به امور طلاب اشاره کرد.

حجت الاسلام والمســلمین باطنی همچنین از کاهش 90 درصدی مراجعات 
حضوری به دلیل الکترونیکی شدن خدمات خبر داد و به تشریح خدماتی چون 

وام های قرض الحسنه و کمک هزینه های معیشتی پرداخت. وی به مشکلات 
موجود در زمینه تهیه جهیزیه و تأمین مالی برای سرکشــی به ساختمان های 
خراب اشاره کرد و گفت: از 17 هزار پرونده فعال طلاب، 12 هزار و 600 نفر متأهل 
هستند که نیمی از آن ها مسکن ندارند. مدیر مرکز خدمات حوزه علمیه اصفهان 
همچنین به خدمات بیمه ای طلاب اشاره کرد و گفت: طلاب ابتدا بیمه درمانی 
پایه می شوند و با رسیدن به سطح یک حوزه، بیمه آن ها به تأمین اجتماعی تبدیل 
می شود. حجت الاسلام والمسلمین باطنی از راه اندازی 10 گروه جهادی و تکریم 

1100 نفر از طلاب خبر داد و بر ادامه خدمات به طلاب تأکید کرد.

اعضای اتاق بازرگانی اصفهان و کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق ایران در نشست 
با مدیر عامل ذوب آهن اصفهان به بررسی چالش ها و راهکارهای توسعه صنعت فولاد 
پرداختند. به گزارش »اقتصادآنلاین«، این نشست در سالن جلسات دفتر مدیرعامل 
ذوب آهن با هدف هم اندیشی و تقویت ارتباطات میان بخش های مختلف صنعت 
برگزار شد. احمد خوروش، عضو هیئت رئیســه اتاق بازرگانی اصفهان هدف از این 

نشست را تلاش برای بازگرداندن ذوب آهن اصفهان به جایگاه اصلی خود به عنوان 
بزرگ ترین واحد فولادی کشور دانست. رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق 
اصفهان گفت: این گردهمایی فرصتی برای ایجاد هم افزایی میان بخش های مختلف 
صنعت فولاد و صنایع وابسته است. امیدواریم با حضور مدیرعامل جدید و بررسی 
راهکارهای مشترک، شاهد رشد و شکوفایی دوباره این واحد بزرگ صنعتی باشیم.

مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان با بیان اینکه خدمت  به مردم زحمت کش 
مناطق کویری شرق استان را وظیفه خود می دانیم، گفت: آبرسانی به نهضت 
ملی مسکن شهرهای هرند و اژیه در دستور کار است.  به گزارش »مهر«، ناصر 
اکبری در نشستی با حضور فرماندار، اعضای شــورای اسلامی شهر و جمعی 
از شهرداران، بخشداران و دهیاران شهرســتان هرند، اظهار کرد: منطقه شرق 

استان اصفهان از لحاظ منابع آبی، شرایط ســختی دارد اما خدمت رسانی به 
مردم زحمت کش این منطقه را وظیفه خود می دانیم. 

وی بر آبرسانی به نهضت ملی مسکن شهرهای هرند و اژیه تأکید کرد و گفت: 
تاکنون شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 7800 متر لوله با قطرهای 90، 120، 
160 و 200 میلی متر برای اجرای این طرح تهیه کرده و اجرای آن را در دســتور 
کار قرار داده است. مدیرعامل آبفا استان اصفهان، آبرسانی به دامگاه های این 
شهرستان را از برنامه های این شرکت برشــمرد و بر تخصیص انشعاب آب به 
واحدهای دامداری با فاصله کمتر از 100 متر تا خــط اصلی و افزایش ظرفیت 

آبرسانی به این مجموعه ها تأکید کرد. 
اکبری همچنین از تسهیل آبرســانی به 200 واحد کارگاهی روستای شاطور و 
پیش بینی احداث مخزن 1000 متر مکعبی در این منطقه از شهرستان هرند خبر 
داد و با اشاره به اینکه تأمین منابع مالی مورد نیاز برای احداث مخزن ذخیره 
آب روستای پاجیک آباد توسط آبفای اســتان انجام می شود بر اصلاح شبکه 
آب روستاهای شهرســتان هرند تأکید کرد. به گزارش »مهر«، در ابتدای این 
نشست مجید ترابی، فرماندار شهرستان هرند به نیاز آبی این شهرستان اشاره 
و از همکاری آبفا استان اصفهان در رسیدگی به درخواست های مشترکین آب 

و فاضلاب قدردانی کرد.

رئیس مرکز آموزش علمی کاربردی نجف آباد گفت: با اقدامات صورت گرفته در 
رویدادهای استارتاپی کمک شایانی به این شهرستان خواهیم کرد.

سیدجعفر جعفری هرندی در گفت وگو با »ایسنا« اظهارکرد: اهداف اصلی در 
برگزاری رویدادهای استارتاپ، بارش فکری برای ایده پردازی افراد است. در 
شرکت ها و مؤسسات مختلف این رویداد برگزار می شود که ایده های مختلف 
گفته شــود. این امر هم اکنون در نجف آباد درحال بررســی است. نجف آباد 
باوجود اینکه شهرستان بزرگی اســت، کم برخوردار بوده و بضاعت مالی مردم 
زیاد نیست، در همین راستا قبل از برگزاری اینگونه رویدادها، برای تشخیص 
نیاز، بررسی و شناسایی صورت می گیرد. وی افزود: موردی که بنده در نجف آباد 
متوجه شدم بحث گردشگری و صنایع دستی است. برای مثال در گردشگری، 
بهترین چاقو در این شهرستان تولید می شود در حالی که کسی این موضوع را 

نمی داند. بهترین قالی های دستباف نیز در نجف آباد بافته می شوند.
رئیس مرکز آموزش علمی کاربردی نجف آباد با بیان اینکه در مرکز دانشــگاه 
جامع علمی کاربردی هرند محصولی به اسم شــوید داشتیم، شوید هرندی 
محصول فوق العاده خوبی بود و عطر و طعم بی نظیری داشــت، اما فقط مورد 
شناخت بومی های همان منطقه بود، ادامه داد: برگزاری این رویداد استارتاپ 
موجب ارائه ایده از آلمان شد و در این رویداد شرکت کردند. هدف ما نیز همین 

بود، صنایع گردشگری و صنایع دستی نجف آباد براساس بعضی محورها، به طور 
مثال محور صنایع دستی، اقامت، گردشگری، تبلیغات و بازاریابی یا بوم گردی 

و راهکارهای توسعه پایدار صنعت تولید در نجف آباد مورد بررسی قرار گیرد.
جعفری بیان کرد: با توجه به قدمی و پرتراکم بودن این شهرســتان، برگزاری 
اینگونه استارتاپ ها به ایده پردازی و رشد شهر کمک می کند. به طور مثال بنده 
استارتاپی تحت عنوان مشاغل خانگی برگزار کردم که در این رویداد پیشنهاد 
استفاده از ضایعات پارچه توسط یکی از شرکت کنندگان برای تولید لباس فرم 
ارگان ها داده شــد که در نهایت پس از داوری نهایی و تایید طرح، این ایده به 
مرحله سرمایه گذاری و اجرای بزرگ ترین کارگاه خانگی منجر شد. وی گفت: 
چشم انداز مرکز آموزش این دانشگاه برای توسعه گردشگری و صنایع دستی 
در سال های آینده جذب توریست است. رئیس مرکز آموزش علمی کاربردی 
نجف آباد ادامه داد: برگزاری این رویدادها به شناسایی دانشگاه، صنایع دستی 
و مناطق کمــک می کند. جعفری اظهار کــرد: از مســئولیت هایی که بر عهده 
دانشگاه است می توان به بعد اجتماعی اشــاره کرد، زیرا دانشگاهی همچون 
دانشگاه علمی کاربردی که مهارت محور است و تنها بحث مدرک گرایی مطرح 
نیســت، در زمینه شناساندن حوزه گردشــگری و صنایع دستی ضعیف عمل 

کرده است.

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان به مناسبت سالروز تأسیس ذوب آهن اصفهان با 
حضور در برنامه »زنده رود« سیمای مرکز اصفهان به تشریح دستاوردها و شرایط 
روز این شرکت پرداخت. به گزارش »ایراســین«، اردشیر افضلی ضمن تبریک 
فرارسیدن 23 دی ماه سالروز تأســیس ذوب آهن اصفهان به تمامی تلاشگران 
عرصه صنعت کشــور به ویژه صنعت فولاد، از همت و تــلاش فولادمردان ذوب 
آهن اصفهان که دراین صنعت سخت جهادگرانه به تولید ملی خدمت می کنند و 
تلاشگران عرصه معدن که در دل زمین با تمام توان به این صنعت خدمت می کنند 
قدردانی نمود. مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با بیان اینکه قرارداد تأســیس این 
مجتمع 23 دی ماه 1344 امضا شد، در سال 1346 کلنگ آن احداث آن به زمین 
خورد و در سال 1350 اولین ذوب را تولید کرد، گفت: از ابتدای تأسیس این مجتمع 
تا کنون بیش از 88 میلیون و 500 هزار تن انواع محصول فولادی تولید شده که در 
صنعت ساختمان، پروژه های عمرانی کشور و حمل ونقل ریلی مورد استفاده قرار 
گرفته است. وی افزود: کیفیت محصولات ذوب آهن اصفهان نه تنها در کشور حرف 
اول را می زند بلکه در خاورمیانه و در برخی موارد، در سطح جهانی به عنوان کیفیت 
برتر مطرح است. همین امر باعث شــد که محصولات ذوب آهن به کشورهایی 
مانند انگلیس و آلمان نیز صادر شــود. مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: این 
مجتمع عظیم صنعتی به عنوان اولین تولید کننده فولاد کشور خدمات بسیاری به 
این صنعت ارائه داده است. در حال حاضر برای حدود 18 هزار نفر به طور مستقیم 
اشتغال ایجاد کرده و به صورت غیر مستقیم اشتغال بیش از 80 هزار نفر در مناطق 
مختلف کشــور از جمله برخی معادن حاصل فعالیت ذوب آهن اصفهان است. 
افضلی در پاسخ به سئوالی در خصوص شرایط زیست محیطی ذوب آهن اصفهان 
گفت: فعالیت صنعتی بدون آلایندگی نیست اما مهم این است که تمام اقدامات 
لازم برای کاهش آن انجام شود. این مجتمع با اقداماتی که انجام داده در بخش 

آب وخاک آلایندگی ندارد اما در بخش آلایندگی هوا مشکلاتی داریم که مربوط 
به بخش کنورتور فولادسازی است. مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: اقدامات 
لازم برای حل مشکل آلایندگی این بخش نیز آغاز شده و هم اکنون نیز بیش از 
40 درصد آن کاهش یافته است. اگر تصویر زنده ای از ذوب آهن اصفهان داشتیم 
این تغییر محسوس را مشاهده می کردید. این اقدامات تا حل کامل این مشکل 
ادامه دارد. افضلی در خصوص کاهش مصرف آب در این مجتمع گفت: مصرف 
آب با مجموعه فعالیت های صورت گرفته طی سالیان اخیر 50 درصد کاهش یافته 
است. هم اکنون پروژه تصفیه پساب نیز در مراحل پایانی است و در پروژه انتقال 
آب خلیج فارس نیز مشارکت داریم، در مجموع با سایر اقداماتی که همزمان انجام 
می شود برداشت آب از زاینده رود به حداقل می رسد. افضلی ابراز امیدواری کرد که 
با هم افزایی و همدلی و بهره گیری از دانش و تکنولوژی روز بتوانیم میراث دار خوبی 

برای آیندگان باشیم و این صنعت مهم کشور را به جایگاه واقعی خود برسانیم.

باغچه گل جهانی »صلح« برای نخستین بار در کشور با هدف گسترش دیپلماسی 
و روح صلح طلبی مردم اصفهان، در محل استانداری اصفهان افتتاح شد.

به گزارش »مهر«، باغچه گل جهانی »صلح« برای نخستین بار در کشور با هدف 
گســترش دیپلماســی و روح صلح طلبی مردم اصفهان، در محل استانداری 
اصفهان افتتاح شــد. این باغچه با حضور مهدی جمالی نژاد، استاندار اصفهان، 
جمعی از معاونان و سرکنسول جمهوری عراق در اصفهان افتتاح شد. این طرح 
ابتکاری و نمادین به منظور ایجاد فضایی برای گسترش دیپلماسی و ارتباطات 
بین المللی و همچنین ترویج فرهنگ صلح و دوستی میان مردم اصفهان و سایر 

کشورهای جهان طراحی شده است.
نخســتین گل این باغچه، گل محمدی، به دست سرکنســول عراق و استاندار 
اصفهان کاشته شد. این اقدام در راستای اعلام شــعار زوراب پولولیکاشویلی، 

رئیس ســازمان جهانی گردشــگری )UNWTO(، در مهرماه ســال 2024 با 
محوریت صلح و گردشگری صورت گرفت.

گل رز محمدی به عنوان یک گل نمادین جهانی صلح در ایران شناخته می شود 
و به دلیل عطر خوش و ارزشمندی اش، به پیامبر اسلام )ص( نسبت داده شده 
و به گل محمدی مشهور اســت. این گل در ایران سمبل صلح و دوستی است و 
دارای کد و شناسه بین المللی می باشد. در این باغچه، هر فرد یا هیئت خارجی که 
گل بکارد، کد بین المللی به آن اختصاص داده می شود. استاندار اصفهان در این 
مراسم با تأکید بر اهمیت صلح به عنوان یک موجود زنده که نیاز به پرورش دارد، 
گفت: »با تدبیر ما، این باغچه گل جهانی صلح در استانداری اصفهان جانمایی 
شده و از این پس قرار است که گل رز به یادگار کاشته شود. زیرا صلح ارادی باید 

ایجاد و مراقبت شود تا به نتیجه برسد.

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان:

ذوب آهن گام های مهمی برای کاهش آلایندگی و مصرف آب برداشته است

افتتاح باغچه گل جهانی »صلح« در اصفهان با حضور استاندار

فولادمبارکه شرکت برتر بورس کالای ایران در هفته گذشته شد

آغاز رسمی فعالیت کنسولگری عراق در اصفهان

امام جمعه اصفهان: 

خدمت به خلق آبرومند، افتخاری بزرگ برای طلاب است

در نشست اعضا و کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق ایران مطرح شد

ناترازی انرژی و قیمت گذاری دستوری، چالش های عمده صنعت فولاد 

مدیرعامل آبفا استان اصفهان: 

آبرسانی به نهضت ملی مسکن هرند و اژیه در دستور کار است

رئیس مرکز آموزش علمی کاربردی نجف آباد مطرح کرد

دستاوردهای برگزاری استارتاپ در نجف آباد

 www:zayanderoodonline.ir
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